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1 .  Opening  
De voorzit ter  heet  de  aanwezigen van harte  we lkom. Een bi jzonder  welkom aan de heer  
Hoekstra ,  burgemeester  in  Leek en oud-raads l id  en oud-wethouder  van de gemeente Haren.   
 
De heer  Hoekstra  kr i jg t  het  woord a ls  voorz i t te r  van de s t icht ing Molen De Hoop.  
De heer  Hoekstra  zegt  dat  de restaurat ie  van de molen het  e inde nader t .  De bui tenkant  i s  
nagenoeg af  en b innen in de  molen wordt  hard gewerkt  om de molen maa lvaard ig  te  kr i jgen.  
Op 1 ju l i  a . s .  wordt  de  molen technisch en op 6 ju l i  a . s .  fees te l i jk  opge leverd .  De eerste  fase  
i s  dan afgerond.  Het  onderhoud i s  echter  minstens  zo be langr i jk .  Om di t  onderhoud mogel i jk  
te  maken heeft  het  s t icht ingsbestuur  bes loten een c lub ‘Vr ienden van De Hoop’  op te  
r ichten.  Inbreng van de leden van deze c lub kan een f inanc ië le  of  mater ië le  z i jn .  Naast  ge ld  
i s  vee l  menskracht  nodig .  Bi jvoorbee ld  vr i jwi l l ige  molenaars  in  ople id ing ,  rondle iders  t i jdens  
open dagen,  k lus jesmensen voor  k le in  onderhoud en mensen d ie  e lders  deuren kunnen 
openen.  De heer  Hoekstra  spreekt  de  hoop u i t  dat  ve le  Harenaars  z ich ‘Vr iend van De Hoop’  
gaan voelen.  B i j  een heuse c lub hoort  een c lubtenue,  h iervoor  i s  een b i j  een molen passend 
poloshir t  ontworpen.  Door het  dragen ervan laat  je  z ien ‘Vr iend van De Hoop’  te  z i jn .  De 
sh ir t s  worden verkocht  vanui t  de d ierenspec iaa lzaak Ekke lkamp,  aanstaande zaterdag op de 
brader ie  en op de molenmarkt  op 4 september  a . s .  €  5 , -  van de opbrengst  van ieder  shi r t  gaat  
in  de kas  van de c lub ‘Vr ienden van De Hoop’ .  Een burgemeester  wordt  in s taat  geacht  
deuren te  openen voor  de s t icht ing en daarom ontvangt  burgemeester  Boumans het  eerste  
exemplaar .   
 
Burgemeester  Boumans  bedankt  de heer  Hoekstra  en s te l t  voor het  shir t  aan te  t rekken.  
Bi j  aanvang van z i jn  burgermeesterschap in Haren was  de s taat  van de molen vrese l i jk  
t rooste loos .  Burgemeester  Boumans is  b l i j  en trots  dat  het  s t icht ingsbestuur het  voor e lkaar  
heef t  gekregen om de  molen te  restaureren.  De molen z iet  er  pracht ig  u i t ,  met  recht  één van 
de moois te  p laat jes  in de  gemeente .  Burgmeester  Boumans hoopt  oprecht  dat  er  vee l  
be langste l l ing  za l  z i jn  voor de  aanschaf  van het  sh i r t ,  maar  ook voor  de toekomst van de  
molen.  Dat  er  vee l  vr i jwi l l igers  en donateurs  mogen opstaan.  Haren verdient  een pracht ig  
gerestaureerde molen,  maar  deze  d ient  ook zo  behouden te  b l i jven.  Iedereen wordt  van harte  
u i tgenodigd om een poloshir t  aan te  schaffen.  
 
2 .  Vasts te l l ing  agenda  
De heer  Berends ,  namens de Chr is tenUnie i s  voornemens een mot ie  vreemd aan de  orde  van 
de dag :  ge ld  Gemeenschappel i jke  Rege l ingen,  in te  d ienen.  Deze mot ie  wordt  toegevoegd a ls  
agendapunt 14 .  
 
De heer  Terpstra ,  namens de VVD, wenst ,  omdat  de raad de  conceptbegrot ing voor het  
Meerschap Paterswolde en de jaarrekening en begrot ing van de H&OG net  pas  bere ikte ,  d i t  
agendapunt  door te  schuiven naar  juni .  In  de aankondig ing werd  midde ls  een aster ix  
aangegeven dat  d i t  n ie t  in  de  p lanning past ,  omdat  ze  e lders  anders  doen.  De heer  Terpst ra  
l i jk t  het  beter  dat  de  Gemeenschappel i jke  Regel ing z ich aan de p lanning van de raad 
conformeer t ,  dan andersom.  
 
De voorzit ter  zegt  dat  de raad  over  de  orde van z i jn  e igen agenda gaat  en het  s taat  vr i j  d i t  
een maand la ter  te  bespreken.  De voorz i t ter  heeft  begr ip  voor  de ergernis ,  want  om de ro l  
a l s  toez ichthouder  op de begrot ing van Gemeenschappel i jke  Rege l ingen op een adequate  
manier  in  te  vu l len,  d ienen de  stukken t i jd ig  beschikbaar  te  z i jn .  Dit  i s  de  afge lopen ja ren b i j  
her-ha l ing een probleem geweest .  Dit  hangt  voor  een dee l  samen met  het  Harense 
vergadermodel  met  een cyc lus  van zes  weken,  waardoor het  moei l i jk  i s  om zaken t i jd ig  aan te  
leveren.  De voorz i t ter  i s  het  vo ls trekt  eens met  de raad  dat  de gemeenschappel i jke  rege l ing 
d ienstver - lenend aan di t  gemeentebestuur  moet  z i jn  en nie t  andersom.  Als  de raad  echter  
vanavond geen gebru ik  maakt  van de ge legenheid om opmerkingen te  maken,  dan zou dat  te  
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laat  z i jn .  De voorzi t ter  s te l t  voor  om het  wel  te  bespreken,  maar  b i j  de beide rege l ingen 
kenbaar  te  maken dat  deze raad  z i jn  rol  ser ieus  neemt en dat  daarbi j  hoort  dat  informat ie  
t i jd ig  wordt  aange leverd .  De conceptbegrot ing d ient  eerder  toegestuurd te  worden.   
De heer  Terpstra  kan z ich in de u i t leg  v inden en hoopt  dat  de  br ie f  zo wordt  opgeste ld  dat  
daar  duide l i jk  u i t  b l i jkt  hoe de raad van Haren h ierover  denkt .   
De voorzit ter  zegt  toe  een ge l i jk lu idende passage  a ls  in de br ie f  aan de H&OG op te  nemen 
in  de br ieven aan de andere  gemeenschappel i jke  rege l ingen.  Naar  aan le id ing van d i t  punt  
merkt  de voorz i t ter  op dat  de jaarrekening en begrot ing  we l iswaar  apart  geagendeerd z i jn ,  
maar  er  i s  een gec lusterd advies over  gegeven.  De agenda wordt  vastgeste ld .  
 
3 .  Ingekomen s tukken  
A.  Voor  kennisgeving aan te  nemen:   

  Brief  van 18 mei  2010 namens een aanta l  bewoners  van het  gebied Meerweg ontwikke l t  
Meer ;  

  Brief  van 15 mei  2010 namens de  heer  D.G.J .  den Boef ,  d irecteur  jachthaven 
Zuidwesthoek b.v .  bet ref fende de  s t ructuurvis ie  Meerweg.  

De voorzit ter  concludeer t  dat  de raad  instemt  en gaat  b i j  hamers lag  akkoord.  Aldus 
bes loten.  
 
4 .  Vragenuur  raads leden 
De heer  Fennema ,  namens D66,  heef t  een vraag  aan wethouder  Groot  over  de  act iv i te i ten 
van Tor ion.  Op de webs i te  van Tor ion worden act iv i te i ten genoemd a ls  ‘ vr i jw i l l i g e r s  voo r  d e  
boods chappenPlusBus  g ezo ch t ’  en ook ‘g ezo ch t  d e e ln emers  en  v r i jw i l l i g e r s  v oo r  d e  b ezoekg roep  Sen i o r en  
op  S tap ’ .  Zeven pag ina ’s  vol  act iv i te i ten z i jn  op de webs i te  te  v inden.  In het  Harener  Week-
blad en de  contactorganen van b i jvoorbee ld de ANBO en de PCOB leest  de heer  Fennema 
ber ichten van en over  de  ouderenbonden.  Daar in s taan soortge l i jke  act iv i te i ten genoemd.  Zo 
is  er  de  St icht ing Ouderenvervoer  Haren d ie  voor  vervoer  van ouderen zorgt .  Verder  organi-
seert  Tor ion onder  andere  act iv i te i ten in  ‘De Zonnehof ’  in  Haren.  In dat  huis  en voor  de  
bewoners  van dat  hu is ,  maar  ook toeganke l i jk  voor  mensen u i t  de  buurt .  Tor ion wordt  door  
de loka le  overhe id gef inanc ierd.  Ouderenbonden doen hun werk in beg inse l  ongesubs id ieerd.  
De zorg inste l l ingen hebben e igen budget  voor act iv i te i ten voor bewoners  en mogen geacht  
worden dat  ze l f  te  doen.  De heer  Fennema meent  dat  er  sprake i s  van een zekere  d iscre-
pant ie ,  waar  min of  meer  dezel fde zaken bedacht  en georganiseerd worden ten behoeve van 
deze lfde  doelgroep.  Door  de één met  ge ld van de overhe id en de  ander  op e igen kracht .  In 
een zorg inste l l ing door een gesubs id ieerde  inste l l ing  a l s  Tor ion geef t  verwarr ing  en l i jk t  op 
het  oog onju is t .  Dat  ook a l  d ie  organisatoren in deze lfde  vr i jwi l l igersv i jver  v issen i s  
misschien b i jzaak,  maar  l i jk t  een bron van enige  aandacht ,  zo n iet  zorg .  Kan de  wethouder  
deze vraagtekens wegnemen? Wat  i s  volgens de wethouder  de  taak van Tor ion en wat  een 
taak van de  ouderenbonden?  En hoe verhoudt  z ich de  taak van Tor ion tot  de taak van een 
zorg inste l l ing  a ls  b i jvoorbee ld ‘De Zonnehof ’?  Tot  s lot  hoort  de  heer  Fennema graag waarom 
het  meest  recente  jaarvers lag  van Tor ion dat  van 2008 is?  
 
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, begr i jpt  de vraagste l l ing we l ,  maar  v indt  d i t  tevee l  van 
het  goede voor een vragenuurt je .  De heer  Valkema ontvangt  l iever  v ia  een raadsber icht  een 
wat  u i tgebre ider  antwoord van de wethouder .  Over igens  s taa t  in  het  jaarvers lag  op pag ina  31 
het  een en ander  over  d i t  onderwerp.   
 
Wethouder Groot ,  namens het  col lege ,  wi l  de  verwarr ing d ie  er  op het  oog l i jkt  te  z i jn  wat  
weg te  nemen.  Tor ion is  inderdaad een door  de gemeente  gesubs id ieerde inste l l ing .  De 
gemeente heeft  een wet te l i jke  taak op het  gebied van a lgemene zorg :  de a lgemene zorgpl icht .  
Het  ouderenwerk va l t  daar  onder  andere  onder .  Daarnaast  z i jn  de  ouderenbonden zeer  act ief  
en zeer  gewaardeerd  in  deze gemeente .  
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Het  z i jn  inste l l ingen d ie  leden hebben en e igenl i jk  voor een beperkte  doe lgroep,  de leden,  
werken.  Het  zou een nadrukke l i jke  wens  z i jn om te  onderzoeken en de wethouder  wi l  z ich 
daarvoor  graag inzet ten,  om de  ouderenbonden en Tor ion wat  meer  te  la ten samenwerken.  
En daardoor een door  beide gedragen,  wat  bredere doe lgroep te  kr i jgen .  De ouderenbonden 
hebben geen ‘c lubhuis ’  en moeten ergens  een ruimte  huren.  Dat  kan voor  een heel  
schappel i jk  bedrag ,  €  25, - ,  b i j  Tor ion.  Voor  dat  bedrag kan men daar  vergaderen.  In d ie  z in 
worden de ouderenbonden daar  wat  in  gefac i l i teerd .  Dat  gastheerschap van Tor ion zou 
wel l icht  geopt imal iseerd kunnen worden.  Het  l i jkt  ogen-schi jn l i jk  vreemd dat  een inste l l ing  
a l s  ‘De Zonnehof ’ ,  wat  meer  een AWBZ-gere lateerde  inste l l ing is ,  ac t iv i te i ten  organiseert  op 
het  gebied van dagbested ing voor  mensen d ie  daar  n iet  komen.  De ind icer ing van de zorg i s  
veranderd,  daardoor va l len mensen bui ten de boot  d ie  vroeger  we l  voor dagbested ing in  
aanmerking kwamen.  Tor ion heeft  daarom in ‘De Zonnehof ’  ie t s  bedacht  om de mensen u i t  
de  buurt  ie ts  te  b ieden.  Een buurtvoorz iening  ontbreekt  in  het  weste l i jk  dee l  van Haren en 
daar  b iedt  de  s t icht ing ‘Vert ier ’  een oploss ing in.  Verder  is  het  zo dat  act ieve  vr i jwi l l igers  op 
verschi l lende terre inen act ief  z i jn ,  een aanta l  r icht  z ich nadrukke l i jk  op één d ing.  Als  
voorbee ld ‘St icht ing Vervoer  Ouderen’ .  Dat  i s  geen onderdeel  van Tor ion,  maar  een apar te  
s t icht ing .  Onderzocht  kan worden hoe d ingen nog beter  gestrooml i jnd kunnen worden en dat  
heef t  de aandacht  van de wethouder .  
Mevrouw Toxopeus ,  namens de PvdA, bedankt  de wethouder  voor haar  antwoord.  Kr i t i sche  
vragen z i jn a l t i jd  goed.  B i j  het  du iden van het  coa l i t ieakkoord heeft  de  fract ievoorz i t ter  van 
de PvdA aangegeven dat  er  ten aanzien van het  bee ld rond Tor ion een verschi l  van opvatt ing  
z i t  tussen bi jvoorbee ld de PvdA en D66.  Dat  betrof  prec ies  het  punt  waar  de heer  Fennema 
zoju is t  de  vragen over  s te lde .  De PvdA ste l t  voor  dat  het  co l lege  een raadsbreed werkbezoek 
af legt  b i j  de  ouderenbonden,  Tor ion en De Zonnehof ’  e tc .  om de raad meer  te  informeren.  
De heer  Fennema  zegt  dat  u i t  contact  met  Tor ion vanmiddag bleek dat  z i j  met  eenze lfde 
in i t ia t ie f  bez ig   z i jn .  Dat  za l  ongetwi j fe ld  het  col lege bere iken.  De heer  Fennema bedankt  de 
wethouder  voor haar  antwoord .  Het  vervoer  van ouderen i s  over igens  niet  voor de  leden van 
de PCOB maar  voor iedereen.  De heer  Fennema kan z ich v inden in de  opmerking dat  de  
wethouder  meer  en betere  samenwerking gaat  onderzoeken.  
Wethouder Groot  vervolgt  met  de  opmerking dat  z i j  het  jaarvers lag  2009 vor ige  week heef t  
ontvangen en het  vers lag  za l  b innenkort  r icht ing raad gaan.  
 
De voorzit ter  concludeer t  dat  d i t  punt  afdoende i s  besproken en dat  de ambit ie  bestaat  om 
een werkbezoek te  brengen aan een aanta l  inste l l ingen en veren ig ingen.  Het  co l lege zou dat  
in i t ia t ief  mee wi l len fac i l i teren.   
 
Mevrouw Legemaat ,  namens D66,  heeft  vragen over  de  webs i te  van de  gemeente  Haren.  
Naast  de regu l iere  invester ingen in de ICT,  werd  in  2006 € 100.000, -  beschikbaar  geste ld 
voor  de  d ig i ta l i ser ing van de gemeente l i jke  d ienstver len ing en het  archief .  In  2007 werd 
bes loten een n ieuwe s i te  te  bouwen met  een n ieuw Content  Management  System,  samen met  
de gemeente  Tynaar lo .  Dat  was  effect ief  en voorde l ig .  4  januar i  2008 g ing de  n ieuwe s i te  in  
de lucht ,  vergeze ld van vee l  enthousiaste  woorden.  Het  d ig i ta le  loket  van de gemeente  Haren 
kwam nog steeds niet  van de grond.  De s i te  b leek op onderde len ze l fs  ontoeganke l i jker  dan 
z i jn  voorganger .  Nog geen 1 ,5  jaar  la ter  werd in de Bouwstenenbr ief  opnieuw € 150.000, -  
gevraagd voor weer  een nieuwe websi te  met  een n ieuw CMS,  want  daar  zou het  probleem 
l iggen.  Inmiddels  b i jna  een jaar  verder  i s  er  nog geen n ieuwe webs i te .  Er  z i jn nauwel i jks  ver-
beter ingen op de huid ige s i te .  De webs i te  a ls  e igent i jds  communicat iemidde l ,  met  een d ig i taa l  
loket  l i jk t  onvoldoende pr ior i te i t  te  hebben b i j  de organisa t ie .  Op de  moni tor  Overhe id .n l ,  
waar  maande l i jks  de  webs i tes  van de Neder landse gemeenten worden beoordee ld s taat  de  
gemeente  Haren op p laats  392 van de 430,  terwi j l  de  ambit ie  was  b i j  de  eers te  200 te  horen.  
En,  zoa ls  ve len misschien weten,  was  de ambit ie  van D66 om bi j  de  eers te  100 te  horen.  In 
de  provinc ie  Groningen s taat  Haren op p laats  22 van de 23.  
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D66 heef t  de afge lopen jaren rege lmat ig  gevraagd en aangedrongen op verbeter ing van de  
d ig i ta le  d ienstver len ing.  Eind 2007 be loofde het  co l lege om de n ieuwe webs i te  aan te  s lu i ten 
b i j  de Meldingkaart .n l ,  waar  a l ler le i  zaken u i t  de woonomgeving rechtstreeks gemeld kunnen 
worden.  Dat  i s  n ie t  gebeurd.  Wanneer  wordt  de nieuwe webs i te ,  waarvoor € 150.000, -  i s  
bestemd,  operat ionee l?  De raad ontvangt  graag  een projectplanning waar  in he ldere  s tappen 
de opbouw,  de implementat ie  en de  organisa t ieaanpass ing wordt  beschreven van het  proces 
dat  moet  le iden tot  een goed werkende websi te .  Met  actue le  n ieuwsber ichten,  e igent i jdse  
d ig i ta le  d ienstver len ing  en een d ig i taa l  meldpunt ,  inc lus ief  b i jbehorend t i jdpad.  Wanneer  
v indt  de aans lu i t ing  van de gemeente Haren b i j  www.meld ingkaart .n l  p laats?  
 
Burgemeester  Boumans ,  namens het  co l lege ,  zegt  dat  het  bedrag van €  100.000, -  in 2006 
niet  voor d ig i ta l i ser ing van de  gemeente l i jke  d ienstver len ing,  maar  voor  De Andere  Over-
he id bestemd was .  In 2006 heeft  de raad bes loten dat  bedrag op te  nemen in de begrot ing van 
2007.  In 2007 is  dat  ge ld  n ie t  gebru ikt .  Dat  i s  vr i j  u i tvoer ig  toege l icht  in het  jaarvers lag  van 
2007.  Het  budget  i s  doorgeschoven naar  2008 en b i j  de  vasts te l l ing  van de begrot ing van 
2008 opgehoogd naar  € 150.000, - .  In de  raad is een u i tvoer ige  d iscuss ie  geweest  over  De 
Andere Overhe id .  In de Bouwstenenbr ief  was  d i t  aangekondigd en in  de be le idsbegrot ing 
nader  onderbouwd omdat  de raad daar  behoor l i jk  kr i t i sch over  was .  Het  co l lege heeft  het  
ver t rouwen gekregen om vanaf  2008 met  het  bedrag van €  150.000, -  aan de s lag  te  gaan.  De 
raad heeft  gevraagd daar  rege lmat ig  over  te  rapporteren.  In a l le  bestuursrapportages  vanaf  
2009 i s  u i tvoer ig  terug te  v inden hoe het  s taat met  De Andere  Overhe id .  In 2009 i s ,  conform 
planning,  ook de eers te  aanzet  gegeven tot  verbeter ing van de e lektronische d ienstver lening .  
Dat  i s  door  de raad  vas tgeste ld met  het  vastste l len van het  Informat iebele idsplan in juni  
2008.  Vervolgens  is  de  organisa t ie  in open source  aan de s lag  gegaan met  de  n ieuwe webs i te .  
Samen met  Tynaar lo ,  omdat  toen nog werd verwacht  dat  be ide gemeenten op een aanta l  
punten samen g ingen werken.  Tynaar lo  maakte a l  gebru ik van d ie  websi te  in  open source .  Dat  
was  geen groot  succes .  Open source i s  in  de aanschaf  aantrekkel i jk ,  want  n ie t  zo duur ,  maar  
in  het  beheer  s teeds duurder .  Het  b leek las t ig  de websi te ,  d ie  nog steeds gebruikt  wordt ,  
goed te  beheren.  Een ander  probleem is  dat  de open source omgeving s teeds ingewikkelder  te  
koppelen is  aan de e i sen d ie  Andere  Overhe id op a l le r le i  f ronten ste l t .  Het  co l lege  heef t  
overwogen een structure le  u i tzet t ing van de  format ie  voor  te  s te l len om de s i te  en igszins  op 
orde te  houden,  maar  verwacht te  toch nog steeds  tegen problemen aan te  lopen.  Daarom is  
bes loten om de  raad ge ld voor een nieuwe webs i te  te  vragen.  Daar  i s  u i tvoer ig  over  
ged iscuss ieerd .  De raad heeft  b i j  de  be le idsbegrot ing in 2009 bes loten voor  2010 € 150.000, -  
beschikbaar  te  s te l len voor  een n ieuwe webs i te .  De organisat ie  heeft  in  d ie  per iode niet  
s t i lgezeten.  Een aanta l  a fde l ingen i s  h iermee aan de s lag  gegaan en de  mogel i jkheden en e isen 
z i jn  verkend.  Ook de  raad spee l t  h ier in  een ro l  omdat  om een raads informat iesysteem werd 
verzocht .  Er l ig t  nu een projectplan dat  op col legeniveau besproken kan worden,  dat  gaat  
ook naar  de raad.  De burgemeester  heeft  in het  pres id ium voorgeste ld om in september met  
de  raad over  ICT-ontwikke l ingen,  met  name De Andere Overhe id ,  van gedachte  te  wisse len.  
De ontwikkel ing van de  webs i te  zou daaraan gekoppeld kunnen worden,  a l smede Meld ingen-
kaar t .  Dit  i s  over igens  de raad n iet  namens het  col lege toegezegd.  Burgemeester  Boumans 
heeft  de  heer  Visser  dest i jds  op z i jn  vraag geantwoord dat  het  nagezocht  zou worden.  De 
organisat ie  i s  daar  qua archi tec tuur  n iet  k laar  voor .  De burgemeester  verwacht ,  met  de 
ontwikke l ingen De Andere  Overheid en Bas isreg is tra t ie  waaraan de gemeente  moet  vo ldoen 
en ook de beschikbaars te l l ing  daarvan,  te  kunnen laten z ien wat  er  nog meer  moge l i jk  i s .  
Daarbi j  wordt  aanges loten bi j  de  in  Neder land gangbare mainst ream archi tectuur .  Ook dat  
kan in september  worden meegenomen.  Mevrouw Legemaat  vraagt  wanneer  de raad het  
projectplan tegemoet  kan z ien?  Burgemeester Boumans  verwacht  het  co l legebes lu i t  nog 
voor  de zomer  te  kr i jgen,  daarna kr i jg t  de raad  het  toegestuurd.   
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Mevrouw Wiersema ,  namens Gezond Verstand Haren,  verwacht  met  de aanstaande 
Avondvierdaagse  een enorme druk met  auto’ s  in  het  centrum en vraagt  of  de gemeente 
voornemens i s  coulant  om te  gaan met  het  overschr i jden van de  parkeer l imiet?   
De voorzit ter  vraagt  of  mevrouw Wiersema bang is  dat  er  een te  grote  toeaanloop za l  z i jn  en 
te  we in ig  p lek om auto’s  te  parkeren en dat  dat  mogel i jk  tot  s i tuat ies  le idt  d ie  z ich nie t  
verhouden tot  het  parkeerbe le id .  
 
Wethouder Groot ,  namens het  col lege ,  verwacht  dat  vee l  mensen op de f ie ts  komen en n iet  
zovee l  auto ’s  extra  in  het  centrum. Mevrouw Wiersema  merkt  op dat  vee l  lopers  van buiten 
de gemeente Haren worden verwacht ,  b i jvoorbee ld van een aanta l  scholen u i t  Groningen 
Zuid en d ie  komen wel  met  de auto.  Wethouder Groot  zegt  dat  de parkeergarage ’ s  avonds 
nagenoeg leeg s taat ,  deze kan a ls  eers te  opvang d ienen.  Het  is  be langr i jk  dat  goed 
gecommuniceerd  wordt  waar  men kan parkeren.  Mevrouw Wiersema  voegt  toe dat  e r  goed 
afgestemd d ient  te  worden met  Voorwaarts .  De winke l iers  aan de  Kerkstraat  hebben een 
br ief  ontvangen van Voorwaarts  waar in  werd verzocht  hun spul len van het  t rotto ir  te  ha len.  
Daar in werd gesuggereerd dat  de  winke l iers  h iervan a l  op de hoogte  waren geste ld  midde ls  
een br ie f  van de gemeente .  Dat  was  op dat  moment nog n iet  het  geva l ,  misschien hebben de 
br ieven e lkaar  gekru is t?  De f iet senzaak kan n ie t  voor  s lu i t ingst i jd  a l le  f ie t sen binnen 
p laa tsen.  Ver loopt  de communicat ie  tussen Voorwaarts  en de gemeente we l  he lemaa l  goed?  
 
Burgemeester  Boumans ,  namens het  co l lege ,  betwi j fe l t  of  er  op bestuur l i jk  niveau over leg  
i s  geweest  met  Voorwaarts .  De burgemeester  geeft  het  s tar tschot  en wethouder  S ie l ing  doet  
de donderdagavond.  Het  probleem is  n iet  bekend,  maar  de burgemeester  zegt  toe contac t  te  
zoeken met  de organisat ie  om te  informeren of het  probleem bekend is .  De wande lv ierdaagse 
i s  een van de mooiste  evenementen van de  gemeente en een van de  grootste  van Neder land 
en daar  mag Haren trots  op z i jn .  Mevrouw Wiersema  zegt  dat  er  in de br ie f  van Voorwaarts  
ook i s  gesproken over  de  k lachten,  meesta l  van omwonenden,  d ie  vor ig  jaar  werden ont-
vangen over  ‘koek en zopie ’  ouders .  Die  groep staat  hooguit  een ha l f  uurt je  voor de  deur  en 
is  dan weer  vert rokken,  maar  daar  z i jn  vee l  k lachten over  b innengekomen.  Het  zou jammer 
z i jn  a ls  b i j  de  40e  v ierdaagse ,  waarbi j  wordt  afgeweken van star t locat ie ,  verkeerd  loopt .   
 
Mevrouw Wiersema ,  namens Gezond Verstand Haren,  vraagt  of  e r  a l  ie t s  bekend is   over  de 
her inr icht ing Kroonkampweg (het  s tuk je  achter  de  C1000)?  
 
Wethouder Groot ,  namens het  col lege ,  heeft  onlangs her inr icht ingstukken van het  centrum 
besproken.  Een exact  bee ld van wat  wanneer  aan de beurt  i s  heeft  de  wethouder  n iet .   
De voorzit ter  zegt  dat  informat ie  h ierover  in de  Burap s taat  d ie  de raad vr i jdag bere ikt .   
 
De heer  Frima ,  namens de VVD, zegt  dat  vroeger  het  gemeentehuis  de t rouwlocat ie  was .  
Daar  i s  een aanta l  locat ies  bi jgekomen in de  loop der  t i jd .  Het  l i jkt  s teeds  meer  in  zwang te  
komen om op huis  - ,  tu in  -  en keukenlocat ies  te  gaan t rouwen.  Hoe denkt  het  co l lege  
h ierover?  
 
Burgemeester  Boumans ,  namens het  co l lege ,  heef t  daar  z i jn gedachten over  la ten gaan en is  
geen voorstander  van huis  - ,  tu in -  en keukenlocat ies  voor t rouwer i jen.  De gemeente 
Tynaar lo  b i jvoorbee ld heeft  dat  we l  toegestaan,  daar  mag op iedere p lek ge trouwd worden.  In 
Haren kan dat  op een beperkt  aanta l  locat ies  en dat  heef t  z i jn charme.  De vraag  is  of  dat  
naar  de toekomst  toe een houdbaar  s tandpunt  i s .  De burgemeester  voorspe l t  dat  de  vraag za l  
komen in  de loop van het  jaar  en het  co l lege  daar  ie t s  van moet  v inden.   
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5 .  Notulen raadsvergader ing van 26 apr i l  2010 
Tekstuee l :   
pag ina  11 mevrouw Groot d ient  te  worden mevrouw Sloot .   
De notu len van 26 apr i l  2010 worden met  in  acht  name van bovengenoemde opmerking 
vastgeste ld .  
 
Naar  aanle id ing van:  
Mevrouw Van Duinen ,  namens GroenLinks ,  informeert ,  naar  aanle id ing  van haar  vraag op 
pag ina  6 ,  hoe het  col lege denkt  om te  gaan met  verschi l lende adviezen over  de we ls tand.  De 
voorz i t ter  heef t  voorgeste ld  de raad daar  schr if te l i jk  van op de hoogte  te  s te l len.  Tot  op 
heden is  geen advies  h ierover  ontvangen.  Wethouder Pek ,  namens het  co l lege ,  probeert  d i t  
advies  b innen twee  weken toe te  s turen.   

 
Notulen extra  raadsvergader ing van 21 apr i l  2010 

De notu len van 21 apr i l  2010 worden vastgeste ld .  
 
6 .  Medede l ingen / terugkoppel ing gemeenschappel i jke  rege l ingen 
De voorzit ter  l icht  toe dat  vandaag een br ie f  van het  Meerschap is  ontvangen,  waar in  het  
dage l i jks  bestuur  van het  Meerschap Paterswolde de  raad kenbaar  maakt  dat  in  haar  laats te  
vergader ing i s  bes loten dat  er  een nul l i jn  gehanteerd gaat  worden.  Het  i s  goed dat  de  raad 
daar  kennis  van neemt  en betrekt  b i j  z i jn overwegingen b i j  agendapunt  13 .  
 
De voorz i t ter  heeft  ten aanzien van de Regio Centraa l  Groningen a l  eerder  gemeld dat  de  
rege l ing  in  l iquidat ie  i s .  Er  i s  een u i tker ing geweest ,  zoa ls  in het  jaarvers lag  te  lezen va l t .  
Vandaag is  het  jaarvers lag  2009 van de RCG besproken,  dat  het  dage l i jks  en tevens het  
a lgemeen bestuur  i s .  Bes loten is  de jaarrekening vast  te  s te l len .  Er  moeten nog zaken 
afgewikke ld  worden en de gemeenschappe l i jke  rege l ing kan conform de  Wet GR pas 
opgeheven worden a ls  het  laats te  dubbe lt je  i s  u i tgegeven.  De rege l ing b l i j f t  nog even 
bestaan.  Dat  kan nog we l  v ier ,  v i j f  jaar  z i jn ,  maar  er  gaat  geen ge ld  meer  in  om en er  i s  geen 
personee l  meer  aan verbonden.  
 
7 .  Toezegg ingenl i j s t  
  2007/08,  n iet  wethouder  Pek maar  Wethouder Siel ing ,  namens het  col lege ,  zegt  dat  de  

raad na  de zomervakant ie  nadere informat ie  ontvangt  over  hoe het  co l lege  om wi l  gaan 
met  Nesc iopark .  In  de  p lanning wordt  het  voor jaar  gewi jz igd in  na jaar  2010.  

  2009.11,  GHHC, waar in een not i t ie  voor januar i  j l .  i s  toegezegd.  Wethouder Sie l ing ,  
namens het  co l lege ,  zegt  dat  h i j  dat  samen met  wethouder  Pek gaat  oppakken.  Het  gaat  om 
de mogel i jke  verp laats ing  in re lat ie  tot  het  v ierde kunstgrashockeyve ld .  In  de  p lanning 
wordt  d i t  gewi jz igd  tot  na  de zomer .  De heer  Valkema ,  namens het  CDA, zegt  dat  de  
wethouder  zoju is t  aangeeft  na  de zomer  terug te  komen op de re la t ie  tot  het  v ierde  
kunstgrashockeyve ld .  Hierover  i s  in  december  2009 a l  een bes lu i t  genomen door de raad.  
Dat  bes lu i t  i s  nu aan het  co l lege  om in  u i tvoer ing  te  brengen.  Wordt  h ier  dan opnieuw 
over  gesproken in  de aangekondigde not i t ie?  Wethouder Siel ing ,  namens het  co l lege ,  zegt  
dat  b i j  de behande l ing van het  v ierde kunstgrashockeyveld  een amendement  i s  inged iend.  
Een amendement  heeft  de s trekking dat  op het  moment dat  de u i tvoer ing  van het  bes lu i t  
n ie t  b innen het  budget  haa lbaar  i s ,  het  col lege b i j  de  raad terugkomt .  Men is  nu bezig  met  
de voorbere id ing van de  u i tvoer ing,  waarbi j  een f inanc iee l  punt je  aanle id ing vormt  om de  
raad daar  over  te  informeren.  

  2010/1,  s tedenbouwkundige  u i twerk ing Stat ionsgebied wordt  na jaar  2010.  
  2010/2,  Nota  Groene Pare ls ,  l i j s t  monumenta le  bomen,  b l i j f t  conform planning.  
  2010/3,  Haren ro ls toe lvr iende l i jk ,  wordt  in het  eers tvolgende over leg  met  Ondernemend 

Haren meegenomen door  wethouders  S ie l ing en Groot .   
De toezegg ingenl i j s t  wordt  voor  kennisgeving aangenomen.  
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8 .  Lange termi jn agenda en voorste l  van behandel ing  
De heer  Niezen ,  namens GroenLinks ,  i s  n iet  duide l i jk  waarom de  Bouwstenenbr ie f  i s  
verdwenen van de planning van juni  en september .  Er i s  we l  een punt  Kaders  voor 
bezu in ig ingen voor  teruggekomen.  De heer  Niezen las  vanochtend in de  krant  las  dat  
wethouder  S ie l ing de Kaders  voor  bezuin ig ingen graag met  de burgers  wi l  bespreken.  Dat  
raakt  ook aan het  budgetrecht  van de raad  en de heer  Niezen v indt  het  merkwaard ig  dat  de 
raad n ie t  over  de  voornemens en z i jn  ro l  ge ïnformeerd wordt .   
 
Wethouder Siel ing ,  namens het  co l lege ,  zegt  dat  het  co l lege voornemens i s  de  raad nog deze 
week een voorste l  aan te  b ieden waar in  de  raad de mogel i jkhe id  wordt  aangere ikt  om na  te  
gaan denken over  de wi jze  waarop met  de Ri jksbezuin ig ingen wordt  omgegaan.  In de  krant  
s taat  dat  er  twee moge l i jkheden z i jn .  Wachten tot  er  meer  duide l i jkhe id vanui t  het  Ri jk  volgt ,  
maar  dat  za l  op z i jn  vroegst  in  de  winter  z i jn .  Dan i s  er  in  verhouding we inig  t i jd  om de 
bezu in ig ingen d ie  ongetwi j fe ld  vanaf  2012 volgen,  te  verwerken.  Het  voorste l  bere ikt  de raad 
op korte  termi jn en in juni  kan daar  dan u i tvoer ig  in  de  raad over  worden gesproken.  
Het  voornemen van het  co l lege  i s  om de Bouwstenenbr ief  te  koppe len aan de  voorbere id ing 
van de begrot ing 2011.  Het  col lege  denkt  rond 1 oktober  2010 de ver ta l ing van het  
co l legeakkoord te  gaan maken.  Het  i s  te  kort  dag  om nog voor de  zomer met  een 
Bouwstenenbr ief  te  komen.  Dat  i s  n iet  uniek ,  ook andere net  aangetreden col leges ,  v ier  jaar  
te rug,  acht  jaar  terug  etc . ,  z i jn n iet  in  s taa t  gebleken,  zoa ls  ook nu b l i jkt ,  om voor de 
zomervakant ie  met  een Bouwstenenbr ief  te  komen.  Daarom wordt  het  d i t  j aar  n iet  op d ie  
wi jze  gedaan.  De heer  Niezen  zegt  dat  daarmee één fase  u i t  de  be le idscyc lus  wordt  geknipt ,  
namel i jk  de  behandel ing van de Bouwstenenbr ie f .  Dat  betekent  dat  er  een afwegingsmoment  
wegva l t  en de consensus  over  de  begrot ing in de raad we leens k le iner  za l  kunnen z i jn dan in 
andere  geva l len.  Vier  jaar  ge leden is  nog we l  een Bouwstenenbr ief  behande ld in september .  
Wethouder Siel ing  bevest igt  dat  de Bouwstenenbr ief  er  nu u i t  wordt  geknipt  
 
De voorzit ter  vu l t  aan dat  het  co l lege  d insdag 1 juni  a .s .  een f inaa l  bes lu i t  neemt over  
hetgeen de wethouder  heeft  gezegd.  Dat  betekent  dat  het  s tuk Kaders  voor de  bezuinig ingen 
meegestuurd wordt  ten behoeve  van de besprek ing  van de raad en raadscommiss ie  van juni .  
Daar in  i s  dan ook een procesvoorste l  opgenomen a ls  het  gaat  om de voorbere id ing voor de  
begrot ing 2011.   
 
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, i s  verrast  over  het  s tuk in  de krant .  Woensdag 26 mei  j l .  
werd min of  meer  in bes lotenhe id  vergaderd  en werd dat  voorz icht ig  aangekondigd a ls  z i jnde  
een stuk dat  naar  de  raad zou worden toegestuurd.  En waar  de raad  over  zou kunnen 
spreken.  De volgorde i s  n iet  gehee l  ju is t .  Eers t  zou een en ander  op papier  gezet  d ienen te  
worden r icht ing raad ,  daar  met  de raad  over  d iscuss iëren en dan de  kaders  en de  r icht ing 
bepa len en dan pas  in de  krant .   
 
De voorzit ter  merkt  op dat  de raad  woensdag 26 mei  j l .  n ie t  in  bes lotenhe id b i jeen was .  Zo-
a ls  de heer  Va lkema het  s te l t ,  mag a l leen nog maar  met  de  pers  worden gesproken nadat  h ier  
i s  gezegd wat  men van iet s  v indt .  De voorz i t ter  begr i jpt  dat  daarvoor  geen meerderheid is .  
 
De heer  Terpstra ,  namens de VVD, reageer t  op het  procesvoorste l  aangaande bezu in ig ingen.  
Het  co l legeakkoord wordt  in oktober  vertaa ld ,  betekent  dat  dat  in  juni  a l leen over  
bezu in ig ingen wordt  gesproken? Of i s  het  a l  mogel i jk  daar in een r icht ing aan te  geven voor  
het  eventueel  vr i j spe len van midde len voor  nieuwe invester ingen e .d .  Dus is  het  van be ide 
kanten of  i s  het  a l leen maar  een bezuin ig ingss lag?  
 
De heer  Berends ,  namens de Chr is tenUnie ,  merkt  op dat  de  heer  Terpstra  fe i te l i jk  toch naar  
de Bouwstenenbr ief  vraagt .  De heer  Terpstra  heeft  dat  woord n iet  genoemd.  
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Wethouder Siel ing  s te l t  voor het  voors te l  van het  co l lege af  te  wachten en daar  met  e lkaar  
de d iscuss ie  over  te  voeren.  Het  i s  n iet  verstandig  daar  nu op vooru i t  te  lopen.  
De lange termi jn agenda en het  voorste l  van behandel ing worden voor  kennisgev ing 
aangenomen.  
 
Bespreekstukken 
9.  Ui tvoer ing  Meerweg ontwikke l t  Meer  
In de raadscommiss ie  i s  ru im ge legenhe id  geweest  om in te  spreken.  De raad heef t  van 
d iverse  kanten nadere informat ie  mogen ontvangen.  Het  voors te l  i s  om vandaag op 
hoofdl i jnen tot  afronding van de d iscuss ie  te  komen.   
 
De heer  Sprenger ,  namens de PvdA,  zegt  dat  investeren in d i t  dee l  van Haren een sp in-off  
voor  de  res t  van Haren za l  geven.  Het  geeft  upgrading  voor  het  gebied,  ru imte voor  
ondernemers  en ru imte voor  recreat ie  en toer isme.  Zaken die  door de  raad en de  pol i t ieke 
par t i jen z i jn u i tgedragen.  Het  i s  be langr i jk  dat  de  Meerweg ve i l ig  i s ,  daar  is  het  ooi t  mee 
begonnen.  Tevens i s  het  van be lang dat  het  Meer  toeganke l i jk  i s  voor  bewoners  en bezoekers  
en dat  er  opt imaa l  gebruik  gemaakt  wordt  van subs id ies  en invester ingen.  De PvdA schaart  
z ich achter  d i t  p lan.  
 
Mevrouw Legemaat ,  namens  D66,  zegt  dat  D66 in  februar i  tegen het  p lan Meerweg heef t  
gestemd vanwege  de ernst ige twi j fe ls  over  de f inanc ier ing,  zowel  aan de publ ieke  a ls  aan de 
pr ivate  kant  en over  de  haa lbaarhe id in  t i jd .  Daarbi j  was  de vraag  of  bewoners  en 
ondernemers  van de Meerweg wel  onverdee ld ge lukkig  z i jn  met  de  p lannen en hoe  r i skant  het  
i s  om een veenweg over  te  nemen.  D66 vroeg z ich ook af  of  de gemeente Haren de capac i te i t  
in  hu is  heef t  om een derge l i jk  project  te  managen.  Daarnaast  het  fe i t  dat  a l le  f inancië le  
r i s ico’s  worden afgewente ld  op de  gemeente  Haren,  terwi j l  er  a l  zovee l  r i skante  projecten op 
de ra i l s  s taan.  Dat  a l les  onder  een economisch  s lecht  gesternte .  Onverantwoord was de  
conc lus ie  toen.  Inmiddels  is  er  een andere  pol i t ieke werke l i jkhe id ,  waar in  de  fract ie  van D66 
verdr ievoudigd i s  en dee l  u i tmaakt  van het  co l lege .  De frac t ie  ver trekt  vanui t  het  s tandpunt  
van februar i  en maakt  e igen afwegingen zoa ls  dat  hoort  in een duaa l  s te lse l .  De huid ige  
f ract ie  van D66 is  teruggegaan naar  de  oorsprong van de p lannen:  een ve i l ige  en goede 
Meerweg en een toeganke l i jk  Meer  met  herste l  van de h is tor ische a l lure .  Intussen is  er  vee l  
gebeurd.  Er  z i jn  n ieuwe raads leden,  er  i s  een extra  informat ieavond geweest  waar  vee l  
du ide l i jkhe id  i s  gekregen.  Door de  t i jd  heen z i jn ook d ingen duide l i jk  geworden en zeker  
geste ld .  Er  i s  du ide l i jkheid gekomen over  de  publ ieke f inanc ier ing ,  D66 heeft  daar  geen 
zorgen meer  over ,  ook d ie  van Regio Groningen-Assen.  Het  bedrag dat  v ia  de  n ieuwe Wet  ro 
u i t  de  pr ivate  invester ingen moet  komen is  drast i sch b i jgeste ld .  Duide l i jk  i s  geworden dat  
wanneer  de  par t icu l iere  investeerders  de  vol le  20 mi l joen gaan investeren er  tussen de 1 ,7 en 
3  mi l joen euro b innenkomt.  Dat  za l  n ie t  a l lemaal  in  de  komende v ier  jaar  gebeuren,  maar  we l  
op termi jn .  De subs id ies  komen ook niet  in  gevaar  a ls  dat  langer  duurt .  Het  r is ico bestaat  er  
dus  u i t  dat  de  gemeente  hooguit  voor  een dee l van d ie  anderha lf  mi l joen t i jde l i jk  moet  
voorschieten .  Het  i s  du ide l i jk  geworden dat  een groot  dee l  van de  bewoners  moeite  heeft  met  
de invoer ing van Shared Space op de Meerweg,  met  de bouw van appartementen en met  de 
boulevard,  a l thans  met  het  laats te  s tuk,  de onts lu i t ingsweg naar  de  n ieuw te  bouwen 
woningen op het  Geveke terre in .  Dat  s tuk weg loopt  t rouwens dood op het  Fami l iehote l ,  
maar  komt we l  langs de achtertu in van de  huizen aan de Groningerweg.  Er  z i jn  zorgen over  
het  f ie tsverkeer  dat  rekening moet  houden met  het  in  – en u i tvoegend verkeer .  Er  z i jn  
zorgen over  het  parkeren,  met  name b i j  evenementen.  Vee l  mensen vragen z ich af  of  n iet  kan 
worden volstaan met  s impelweg het  opknappen van de  Meerweg.  Duide l i jk  is  geworden dat  
het  t i jdpad een r i s ico bl i j f t .  Concreet  kan een dee l  van de  EFRO-subs id ie  worden 
misge lopen,  de  andere  subs id ies  komen nie t  in gevaar  a l s  de  u i tvoer ing wat  l anger  duurt .  Er  
i s  ook duide l i jk  geworden dat  de  Meerweg wel i swaar  een e l lend ige  veenweg i s ,  maar  bes l i s t  
n iet  de  meest  abominabele  van Neder land.  
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Fei t  i s  dat  er  s inds  1965 n iet  meer  een grondige  reconstruct ie  heef t  p laatsgevonden,  terwi j l  er  
a l  d ie  t i jd  met  zwaar  verkeer  over  gereden is .  Als  de  weg er  dan nog zo b i j  l ig t  kan deze nooit  
zo s lecht  z i jn  en ook n ie t  onve i l ig  geworden in  d ie  t i jd .  Iemand d ie  vers tand van bomen 
heeft  verte lde dat  dat  ook u i t  de  aanwezighe id  van de hoge bomen langs  de Meerweg b l i jk t .  
Dat  is  onmogel i jk  a l s  er  een superdikke laag  s lecht  veen onder  l ig t .  Pol i t iek ,  ondernemers  en 
burgers  v inden het  p lan op z ich fantast isch,  maar  r iskant .  Inmidde ls  i s  bekend dat  er  een 
externe project le ider  za l  worden aangeste ld en dat  deze betaa ld  wordt  u i t  een daarvoor 
bestemd dee l  van de  EFRO-subs id ie .  Duide l i jk is  geworden dat  wethouder  Pek het  contact  
met  de bewoners  en ondernemers  voortvarend en op goede wi jze  heeft  opgepakt .  Het  p lan z i t  
n iet  d ichtget immerd .  Er  i s  vo lop ru imte  om te  prof i teren van voortschr i jdend inz icht .  
Duide l i jk  is  geworden dat  afb lazen van het  pro ject  betekent  dat  er  voor lopig  he lemaal  n ie ts  
za l  gebeuren aan de  Meerweg.  Het  i s  n iet  denkbaar  dat  part icu l iere  investeerders  in act ie  
komen a ls  de infrastructuur  n iet  wordt  aangepakt .  De ecolog ische verbindingszone komt 
gehee l  voor rekening van de  provinc ie ,  inc lus ie f  het  eventuee l  verp laatsen van café  Het  
Fr iescheveen.  Al  deze duide l i jkhe id heeft  b i j  D66 ge le id  tot  n ieuwe overwegingen.  Het  
merendee l  van de  vragen i s  beantwoord en de meeste  bezwaren ondervangen.  Ten aanzien 
van de  inhoud van de p lannen een aanta l  wensen:   
-  schrap het  Shared Space  en voorz ie  de weg van een verkeersreg iem dat  opt imaal  ve i l ig  en 

handhaafbaar  i s ;   
-  Maak een dege l i jke  weg waar  doorgaand -  ,  bestemmings  –  en recreat ieverkeer  zo ve i l ig  en 

p lez ie r ig  mogel i jk  gebruik  van kan maken.   
-  Bouw waar  mogel i jk  grondgebonden woningen in  overeenstemming met  de  wens  om de 

oude cu l tuurhis tor ische  a l lure  rond het  Meer  te  herste l len en in  instemming met  de  wens 
van vee l  bewoners  en ondernemers ;  

-  Probeer  met  bewoners ,  ondernemers  en andere  betrokkenen v ia  over leg  en argumentat ie  
tot  overeenstemming te  komen.  Al leen wanneer  er  a l les  aan gedaan is  mag de Cr is i s  –  en 
herste lwet  worden ingezet  om lange procedures  te  voorkomen;  

-  Probeer  ook om part icu l iere  investeerders  te  bewegen om snel  met  de u i tvoer ing te  beg in-
nen om te  voorkomen straks  met  een mooie  weg met  aangrenzende pauper locat ie  te  z i t ten ;  

-  Neem de ideeën om het  f ie t spad aan de zuidz i jde  van de weg aan te  leggen in  overweging;  
zodat  de f ie tsers  geen last  hebben van in – en ui tvoegend verkeer ;  

-  Probeer  ru imte  voor  t i jde l i jk  parkeren bi j  evenementen te  creëren;  
-  Schrap het  laats te  dee l  van de  boulevard  voor  auto’ s ,  maak er  hoogstens een f ie ts  –  en 

wande lpad van;  
-  Kijk  kr i t i sch of  het  verp laatsen van de jachthaven we l  noodzake l i jk  i s ;  
-  Vereenvoudig  waar  mogel i jk  de  p lannen waardoor de kosten en r i s ico’s  voor  de gemeente  

geminimal iseerd  en de subs id iestromen opt imaa l  benut  worden;  
Vee l  van deze wensen z i jn  a l  in de  not i t ie  van de wethouder  vastge legd ,  maar  een not i t ie  i s  te  
vr i jb l i jvend.  D66 heef t  een mot ie  voorbere id  waar in een aanta l  van deze zaken s taan.  
Wanneer  meer  duide l i jkhe id over  deze zaken is  dan kan D66 instemmen met  de  p lannen.  Al le  
p lannen moeten op inhoud en kwal i te i t  met  e lkaar  worden verge leken.  Dit  i s  een r i skant ,  
maar  pracht ig  p lan en verd ient  u i tgevoerd te  worden,  maar  n iet  ten koste  van.   
 
Mot ie  A,  Meerweg ontwikkel t  Meer :  vraagt  het  col lege in  over leg met  omwonenden,  
par t icu l iere  investeerders  en andere  betrokkenen de  p lannen zodanig aan te  passen dat  het  
draagvlak wordt  verbreed,  de  kosten worden verminderd en de r i s ico’s  voor de gemeente 
Haren daarmee worden verk le ind.  En daarbi j  de voorbee lden genoemd bi j  het  v i j fde  
aandachts treepje  van de  overwegingen in het  over leg  mee te  nemen:  voor  1 januar i  2011 een 
he lder  t i jdpad voor het  gehe le  p lan aan de  raad te  presenteren en de  vorder ingen en 
eventue le  aanpass ingen van inhoud en t i jdpad per  dee lpro ject  aan de raad  voor te  leggen.  
Ingediend door D66 en CDA. 
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Mevrouw Sloot ,  namens Gezond Verstand Haren,  zegt  dat  weer  een nieuw ambit ieus  projec t  
de  f inanc ië le  toekomst  van de gemeente  Haren n iet  ten goede za l  komen.  De raad i s  de  baas  
en de  meerderhe id wint ,  maar  GVH is  tegen di t  g igant i sche project  dat  aan e lkaar  hangt  van 
subs id ies .  Vanwege de  r is ico’s  d ie ,  naar  GVH denkt ,  n ie t  zo k le in  z i jn a ls  het  co l lege  de  raad 
voorhoudt  en vanwege het  fe i t  dat  er  a l  genoeg gebouwd moet  worden.  Daar  d ient  eers t  mee  
te  worden begonnen.  GVH is  geschrokken van het  fe i t  dat  er  in  dr ie  maanden t i jd ,  dr ie  keer  
een andere dead l ine voor het  ind ienen van de  declarat ies  aan de subs id ieverstrekker  wordt  
genoemd.  In februar i  werd het  jaar  2013 nog genoemd,  in de  raadscommiss ie  van mei  was  het  
2015 en nu is  het  2016.  Een schr i f te l i jk  bewi js  van de  subs id ievers t rekker  i s  n ie t  gezien.  Hoe 
kan het  dat  de eers te  dead l ine zo hard  werd geste ld door de  wethouder  en kan daar  nu ineens  
aan getornd worden? De gemeente  d ient  ze l f  zorg  te  dragen dat  de  weg ve i l ig  en goed 
onderhouden wordt .  Het  kan nooit  zo z i jn dat  om dat  te  bere iken er  een vol led ig  p lan met  
boulevards  omheen gebouwd zou moeten worden.  Zou dat  dan ook in  andere  s i tuat ies  b i j  
wegverbeter ing het  geval  moeten z i jn?  Of zouden daar  dan ook appartementen moeten 
worden gebouwd.  Nee,  de gemeente of  in  d i t  geva l  de  provinc ie  is  verantwoordel i jk  voor  de  
wegen en z i j  moet  haar  verantwoordel i jkhe id wi l len nemen zonder  daarvoor  de project -
ontwikke laar  u i t  te  wi l len hangen.  De gemeente  geeft  in  haar  jaarvers lag  aan dat  er  op d i t  
moment tevee l  op hetze l fde  moment moet  worden u i tgevoerd en geef t  z ichze l f  a l s  leer -
moment mee dat  er  de  volgende keren beter  moet worden gepland.  Er  moet  nu weer  worden 
gepland en n ie t  zo’n beet je  ook.  Maar  er  moet  we l  met  een noodgang ie ts  gerea l i seerd 
worden,  anders  kr i jgen we d ie  subs id ies  n ie t .  Het  col lege be loofde n ieuwe inz ichten,  de  
c i j fers  en het  t i jdpad op een r i j t je  te  geven.  Bedankt  daarvoor ,  ook voor  de  duide l i jkhe id en 
de sne lhe id waarmee de  gegevens de  raad bere ikten.  Toch is  er  nog s teeds een tekort  op d ie  
begrot ing van anderha l f  mi l joen euro.  Ondanks dat  daar  hee l  gemakkel i jk  over  wordt  gedaan 
v indt  GVH dit  een te  groot  bedrag .  Zeker  gez ien het  fe i t  dat  het  co l lege vr i j  recent  ge ld  
heeft  moeten bi j lenen omdat  er  sprake was van tegenva l lende opbrengsten.  GVH ondersteunt  
d i t  grote  project  n ie t ,  maar  v indt  de  ve i l ighe id voor  a l  d ie  mensen d ie  dage l i jks  de  Meerweg 
over  moeten van het  groots te  be lang.  Een aanta l  vragen:  
-  Is  door de subs id ieverstrekker  een beschikkingsdocument  afgegeven,  met  daar in een 

garant ie  voor  de subs id ie?  
-  Welke randvoorwaarden worden daar in  genoemd en voldoet  de gemeente  daaraan? 
-  Is  er  een intent ieverk lar ing van de subs id ievers trekkers?  en zo ja  
-  Is  inmidde ls  aan a l le  voorwaarden voldaan door de gemeente?  Zoa ls  b i jvoorbeeld  het  

verstrekken van a l le  crucia le  informat ie  en documentat ie?  
-  Is  deze  intent ieverk lar ing net  zo  hard a ls  een beschikk ingsvoorste l?  
-  Zijn de subsid ievers trekkers  ervan overtu igd dat  Haren d i t  pro ject  kan managen en 

f inanc iee l  kan le iden?  
-  Daalt  de  weerstandstabel  van de  provinc ie  door  overname van de weg d irect  in  bedrag  en 

r i s icobedrag en percentages ,  omdat  z i j  ook moeten gaan bezu in igen?  
Afhankel i jk  van onder  andere  deze  antwoorden bepaa l t  GVH of  z i j  een mot ie  indient .  
 
De voorzit ter  l icht  toe dat  de not i t ie ,  waaraan de raads leden refereren,  de aanvul lende not ie  
i s  van het  co l lege d ie  de raad  heeft  ontvangen naar  aanle id ing  van de besprek ing in de 
raadscommiss ie .  Het  co l lege  gaat  h ier in  op veert ien punten in op de vragen d ie  z i jn geste ld .  
De not i t ie  maakt  onderdee l  u i t  van de s tukken en wordt  ook vastgeste ld .  
 
De heer  Berends ,  namens de Chr is tenUnie ,  zegt  dat  een kort  voors te l  voor l ig t ,  door  het  
co l lege aangevuld met  beantwoord ing  van vragen naar  aanle id ing van de  raadscommiss ie  van 
18 mei  j l .  In februar i  i s  er  een voorste l  geweest  waar in  door  de raad  is  bes loten om te  
wachten met  de  overname van de Meerweg tot  er  duide l i jkhe id was  over  de  publ ieke co-
f inanc ier ing.  Dat  i s  nu he lder ,  de publ ieke  cof inanc ier ing i s  ve i l ig  geste ld .  De garants te l l ing  
van de gemeente  i s  ook duide l i jk .  
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Het  gaat  voor  het  groots te  dee l  over  de  publieke cof inan-c ier ing en voor  anderha lf  mi l joen 
nog over  de  part icu l iere  b i jdragen waar  de gemeente  ook garant voor moet  s taan.  Dat  er  aan 
de Meerweg ie t s  moet  gebeuren,  daarover  i s  iedereen het  eens .  Dat  er  een pracht ig  p lan l ig t ,  
dat  i s  een fe i t .  De ve i l ighe id van de Meerweg is  de insteek geweest .  Er  i s  jarenlang hard  
gewerkt  om een voldragen p lan te  kr i jgen.  De ecolog ische verb ind ingszone va l t  onder  de 
verantwoorde l i jkhe id van de provincie .  Daarnaast  i s  de  reg io bere id om u it  verschi l lende 
potten ge ld  te  ha len om de Meerweg op te  knappen.  Het  p lan past  u i ts tekend in de 
Regiovis ie ,  het  Regiopark en de werkge legenhe id .  Kortom aan de  vraag van de  raad van 
februar i  i s  voldaan.  De publ ieke  cof inanc ier ing is  ve i l ig  geste ld .  Er  is  nu een unieke  
mogel i jkhe id i s ,  maar  de  t i jd  dr ingt  en a ls  men er  gebruik van wi l  maken dan moet  dat  nu 
gedaan worden.  Het  p lan kan doorgaan,  de  Meerweg d ient  ve i l iger  te  worden en n ie t  meer  
Shared Space genoemd,  maar  we l  de a l lure  te  kr i jgen,  d ie  de weg verdiend en vanouds  gehad 
heef t  en de laats te  ja ren te loorgegaan i s .  Dat  zou een opsteker  z i jn voor  de gemeente  Haren.  
 
De heer  Kooi ,  namens het  CDA, v indt  het  een ambit ieus  project  dat  voor  het  p langebied een 
grote  opwaarder ing  teweeg kan brengen.  Het  i s  tevens een project  dat  vee l  van de gemeente  
vraagt  wat  bet ref t  de ontwikke l ing ,  organisa t ie  en f inanc ier ing .  Het  raadsvoorste l  van 
februar i  i s  conform de  aangenomen mot ie  nu aan de orde ,  maar  b leek in de raadscommiss ie  
nog tot  vee l  vragen aanle id ing te  geven.  Vragen d ie  n iet  a l leen vanwege de  hoedanighe id van 
het  pro ject  geste ld z i jn ,  maar  ook aan de  orde ste l len wat  de consequent ies  z i jn  voor  de 
gemeente in  re la t ie  met  de ve le  projecten d ie  nog s teeds op ui tvoer ing wachten.  Vragen d ie  
vanwege hun zorgwekkend karakter  een d i lemma duiden.  Tussen ambit ie  en het  rea l i sme z i t  
spanning en daarom was in  februar i  het  pro jec t  een brug te  ver  voor het  CDA. Het  co l lege  i s  
daarom in de raadscommiss ie  gevraagd een not i t ie  aan de  raad  te  s turen,  waar in expl ic ie t  d ie  
ve le  vragen worden beantwoord.  Waaronder  de  nadere  onderbouwing van de pr ivate  cof inan-
c ier ing ,  het  t i jdpad van procedures  en rea l i sa t ie  annex subsid ieafwikke l ing en de gemeente-
l i jke  r is ico’s  in organisat ie  en f inanc iën.  Het  CDA ste l t  vast  dat  het  co l lege  kans heef t  gez ien 
in  een kort  t i jdsbestek de raad  een u i tgebre ide  beantwoord ing  te  verstrekken,  waarvoor 
compl imenten.  Daarbi j  i s  gebleken dat  de  wethouder  k laarb l i jke l i jk  met  de  betrokken 
ondernemers  en omwonenden tot  construct ie f  over leg  kan komen wat  een forse impuls  voor  
de draagkracht  van het  pro ject  oplever t .  Hoewel  de not i t ie  op ta l  van vragen he lderhe id heeft  
gegeven,  z i jn  er  nog vragen over :  
-  Voor de beheers  –  en onderhoudskosten ad € 85.000, - ,  of  omtrent ,  i s  geen dekking 

aangegeven.  Een raadsvoorste l  d ient  door het  co l lege  h ier  wel  in te  voorz ien;  
-  De nog u i t  te  voeren projecten stape len z ich op,  van verd ienen is  nagenoeg geen sprake ,  

of  komt n ie t  van de grond.  Hoe r i jmt  d i t  met  de komende f inanc ië le  s i tuat ie  van Haren?  
-  Kan bi j  de vasts te l l ing  van het  dee lplan Meerweg,  de  overname van de Meerweg gekoppe ld 

worden? 
De st ructuurv is ie  beschr i j f t  het  pro ject  in  grote  l i jnen.  Het  CDA vindt  het  noodzake l i jk  dat  
in  nadere  u i twerk ing de afzonder l i jke  dee lp lannen gescreend worden op te  vermi jden kosten,  
cq n ie t  noodzake l i jke  voorz ieningen.  Het  t i jdpad laat  een krappe  marge z ien in  de  door loop-
t i jd  van procedures ,  rea l i sat ie  en subs id ieafwikkel ing .  Structuree l  rege lmat ige  voortgangs-
rapportages  aan de raad z i jn  noodzake l i jk .  De mot ie  van D66 wordt  mede inged iend.  
Voortschr i jdend inzicht  b i j  pro jec tontwikke l ing d ient  kne lpunten,  problemen en bezwaren 
tot  oploss ing  te  brengen ter  kwal i ta t ieve verbeter ing van het  pro ject .  En het  a ls  geol ied door 
het  projectproces la ten lopen i s  voorwaarde om in  het  t i jdproces het  t i jdpad te  b l i jven.  Het  
CDA kan a l leen akkoord gaan a ls  de  raad b i j  nadere  u i twerk ingen van de  dee lp lannen,  de  
betreffende bestemmingsplannen en grondexplo i tat ies  ter  bes lu i tvorming kr i jg t  voorge legd,  
zoa ls  deze in  de not i t ie  onder  punt  11 z i jn aangegeven.  Waarmee bere ikt  wordt  dat  vanui t  d ie  
not i t ie  de rol  van de  raad in de  bes lu i tvorming wordt  bet rokken.  Het  CDA dient  daarvoor 
een amendement  in om d ie  kaders  in  de bes lu i tvorming te  verankeren.   
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De heer  Niezen ,  namens GroenLinks ,  denkt  b i j  d i t  pro ject ,  waar  vee l  draagvlak voor is ,  
waarvoor  een v is ie  unaniem vastgeste ld  i s  in  de raad en in fe i te  vo l led ig  externe  f inanc ier ing 
i s ,  dat  er  wein ig  gemeenten in Neder land ‘nee ’  zouden zeggen tegen zo´n project .  Dat  i s  
te recht .  Bestuurskracht  i s  op di t  moment  een be langr i jk  onderwerp,  gemeenten worden tegen 
de maat la t  ge legd.  Er wordt  gesproken over  bezu in ig ingen b i j  het  Ri jk ,  er  is  opscha l ing nodig  
b i j  gemeenten.  Als  je  op zo´n moment  ca l imero gaat  spe len,  zoa ls  GVH doet ,  en zeggen dat  
a l lemaa l  n ie t  te  wi l len en te  kunnen,  dan ben je  a l s  eers te  aan de beurt  voor  gemeente l i jke  
her inde l ing .  Dan wordt  duide l i jk  aangetoond dat  je  n ie t  over  bestuurskracht  beschikt  om een 
derge l i jk   pro ject  aan te  kunnen.  Deze gemeente kan dat  echter  pr ima aan.  De midde len om 
het  te  kunnen organiseren z i t ten in het  project .  De aanpak van Haren-Noord en d iverse  
andere  projecten tonen voldoende aan dat  deze gemeente  dat  kan.  Het  i s  be langr i jk  om dat  te  
l a ten z ien,  de  omstandigheden daartoe z i jn  aanwezig  en het  project  b iedt  volu i t  mogel i jk-
heden om te  la ten z ien dat  d i t  een gemeente  i s  waar  ie t s  gebeurt  en kan.  Ten aanzien van de 
mot ie  van D66 is  de  heer  Niezen verbaasd dat  z i j  aangeven dat  er  meer  draagvlak moet  
worden gecreëerd .  B i j  de  behande l ing van de s tructuurvis ie  dest i jds  was vee l  draagvlak in  de 
omgeving z ichtbaar .  Draagvlak is  nooi t  unaniem. Er zu l len a l t i jd  kr i t i sche ge lu iden z i jn  en 
d ie  z i jn  ook weer  in de  raadscommiss ie  gehoord .  Een aanta l  mensen z ie t  het  op onderde len 
graag anders  en daarvan is  geconstateerd  dat  er  nog vee l  ru imte  voor  i s  in  de u i twerking .  Het  
bevreemdt  de  heer  Niezen dat  D66 in haar  mot ie  aangeef t  dat  het  draagv lak moet  worden 
verbreed en dat  daarvoor de  inhoud van de  v is ie  moet  worden gewi jz igd .  Er  i s  een aanta l  
j aren gesproken over  deze v is ie  en d ie  heeft  ju i s t  tot  vee l  draagvlak  ge le id .  De raad heeft  
daar  unaniem ‘ ja ’  tegen gezegd.  Het  i s  merkwaard ig  dat  nu onderde len u i t  d ie  v is ie  worden 
gehaa ld en gezegd dat  men het  beter  weet  dan een s tedenbouwkundig bureau en een groot  
dee l  van de om – en aanwonenden,  d ie  daarmee ingestemd hebben.  En het  moet  nu a l lemaal  
anders .  De wethouder  heef t  a l le  mogel i jkheden om in de  u i tvoer ing en in  de  u i twerking 
a l ler le i  var ianten te  onderzoeken en te  bespreken met  de omgeving.  Het  i s  raar  om nu af  te  
dwingen dat  d i t  a l lemaa l  maar  even gerege ld moet  worden.  In fe i te  worden daarmee a l le  
mensen die  meegewerkt  hebben aan d ie  v is ie ,  en daarvan z i t ten er  hee l  wat  op de publ ieke 
t r ibune,  een beet je  geschoffeerd door te  zeggen het  a l lemaal  we l  beter  te  weten en dat  het  
a l lemaa l  anders  moet .  De heer  Niezen adviseert  D66 de mot ie  n iet  in  te  d ienen,  de mot ie  i s  
onhandig  en prematuur ,  te rwi j l  e r  zovee l  mogel i jkheden zi jn om er  in  de  u i twerk ing per  
dee lp lan nog a l les  van te  gaan v inden.  Elk bestemmingsplan moet  door de  raad worden 
goedgekeurd.  In de  toekomst  is  er  nog a l le  mogel i jkhe id om bi j  te  s turen.  De heer  Terpstra  
heef t  in  de raadscommiss ie  een aanta l  zorgen geu it  over  met  name de r i s ico’s  in  de  t i jd .  Er  
l iggen een aanta l  dead l ines  a ls  het  de subs id ies  aangaat .  De nieuwe Wet ro  b iedt  de  moge l i jk-
he id om met rede l i jk  korte  door loopt i jden te  werken.  Het  i s  we l  een u i tdaging  voor  het  
co l lege om de raad  hee l  goed mee te  nemen in de t i jdsp lanningen en managing  van de d iverse  
dee lp lannen.  Dat  wordt  ook gevraagd omdat  daarover  n ie ts  gezegd wordt  in het  s tuk.  Nu 
wordt  een pr inc ipebes lu i t  genomen om van star t  te  gaan met  de  u i tvoer ing,  maar  d i t  pro ject  
vraagt  om een goede  communicat ie  n iet  a l leen naar  de  omgeving,  maar  ju is t  ook naar  de 
gemeenteraad.  En hee l  goed aan te  geven hoe  de s tappen in e lkaar  z i t ten en de  hoe r i s ico’ s  
daar in vermeden kunnen worden.  De heer  Niezen vraagt  het  co l lege expl ic ie t  dat  aspect  goed 
te  managen en daar in de raad  te  la ten z ien dat  en hoe dat  gedaan wordt .  
 
De heer  Terpstra ,  namens de VVD, zegt  dat  in  de v is ie  a l les  z i t  ten opzichte  van het  beg in:  
wi j  wi l len een ve i l ige  weg.  In dat  proces  z ie  je  vaak dat  de invul l ing daarmee verschuif t  van 
d irect ,  concreet  haa lbaar ,  naar  wat  wi l len we met  e lkaar  met  dat  gebied.  Dat  i s  een andere 
vraagste l l ing .  In d ie  vraagste l l ing  l ig t  een p lan van de oostkant ,  de  ecolog ische hoofd-
s tructuur ,  de Meerweg en de westkant .  In d ie  v is ie  i s  met  betrokkenen,  zowel  de par t icu l iere  
investeerders ,  de bewoners  a l s  ook de publ ieke kant ,  gekeken naar  wat  opt imaa l  met  dat  
gebied gedaan zou kunnen worden.  Het  u i tgangspunt  was  een p lan dat  in  de  he le  gemeente  
Haren en de reg io  een betekenis  heef t .  
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Voor  de inwoner misschien wat  betref t  z i jn  ve i l ighe id ,  voor de weggebru iker  a ls  doors tromer 
de  mogel i jkhe id om langs  een goede ,  doe lmat ige  route  van a  naar  b  te  komen.  En voor  ve le  
inwoners  van deze gemeente om zichze l f  opnieuw te  kunnen v inden in  het  toer is t i sch ,  
recreat ie f  perspect ief  van d i t  gebied .  De t i jd  van het  oude  zwembad i s  a l lang  ge leden.  Dat  
betekent  dat  e r  een s tuk spanning z i t  wat  betref t  de f inancier ing ;  het  publ ieke en het  pr ivate  
s tuk.  Op dat  punt  i s  de  bes lu i tvorming even ges topt .  Nu l igt  een p lan voor waar in het  co l lege 
aanvul lend een aanta l  vragen heeft  beantwoord op een wi jze  waar in  men vert rouwen kan 
hebben.  In de  mot ie  van D66 is  een aanta l  punten vr i j  du ide l i jk  verwoord.  De VVD wi l  graag 
een betrokkenheid  hebben b i j  het  p lan,  waarb i j  de  mogel i jkhe id bl i j f t  bestaan om desgewenst  
op de len een nadere  invul l ing  te  geven.  Het  u i tgangspunt  daarbi j  i s  dat  de  VVD in 
meerderhe id van dr ie  op één de mot ie  van D66 steunt  en de beantwoord ing door  het  co l lege 
afwacht .   
Wethouder Pek ,  namens het  co l lege ,  i s  b l i j  met  de mot ie .  De v is ie  geeft  een goed 
ambit ien iveau weer ,  maar  er  d ient  ru imte te  z i jn in  het  over leg  met  part i jen om tot  een goede  
invul l ing van dee lp lannen te  komen.  Het  col lege  i s  van plan om de l i jn  d ie  in de mot ie  wordt  
aangegeven te  vo lgen.  Er  i s  en ige  verwarr ing omtrent  dead l ines  voor subs id ies .  In  februar i  
2010 i s  door de  wethouder  aangegeven dat  de  oorspronkel i jke  termi jn  zou lopen tot  2013,  
maar  dat  EFRO/SNN heeft  aangegeven dat  deze tot  2014 kan lopen.  Daar  l ig t  een br ie f  voor  
van EFRO. In de not i t ie  met  aanvul lende antwoorden staat  dat  er  een kans bestaat  dat  daar  
een jaar  langer  gebru ik van kan worden gemaakt .  De provinc ie  heef t  daarop gewezen,  er  i s  
echter  nog geen afspraak met  EFRO over  gemaakt .  De afspraak met  EFRO loopt  tot  2014.  In 
de  oorspronkel i jk  not i t ie  s taat  dat  a l le  subs id ies t romen z i jn ve i l ig  geste ld .  Voor wat  betref t   
publ ieke  cof inanc ier ing l iggen overa l  documenten ten grondslag ,  waar in  s taat  dat  de subs id ie  
i s  ve i l ig  ges te ld .  De gemeente  d ient  we l  aan a l ler le i  voorwaarden te  voldoen.  Er wordt  we l  
ge toetst  of  de gemeente h ieraan voldoet .  Is  dat  n iet  het  geva l ,  dan kan dat  le iden tot  minder  
subs id ie .  Dat  betekent  in  de prakt i jk  dat  er  cont inue over leg  p laatsv indt  met  subs id ie -
verstrekkers  om hen op de hoogte te  houden van de  voortgang.  Het  over leg  b l i j f t  cruc iaa l .  
De subs id ie  wordt  vers t rekt  om ie ts  hee l  moois  mogel i jk  te  maken en de vers t rekkers  z i t ten 
er  ze l f  ook n ie t  op te  wachten om iets  n ie t  te  doen.  €  75.000, -  i s  begroot  voor onderhouds-
kosten Meerweg.  €  10.000, -  i s  extra  begroot  en komt ook weer  wat  terug v ia  de OZB. Het  
gaat  dus  om een jaar l i jks  bedrag van €  60.000, - .  Als  je  de  begrot ing  n ie t  wi l t  la ten st i jgen dan 
d ient  daar  tegenover  een bezuin ig ing in de  begrot ing te  worden opgenomen.  De provinc ie  
heeft  in  dat  geva l  een voordee l t je  van € 75.000, -  in  haar  begrot ing .   
De subs id ie  wordt  toegekend aan het  integra le  p lan,  onderdee l  daarvan i s  dat  de  Meerweg 
wordt  overgenomen door  de gemeente .  In de not i t ie  i s  aangegeven dat  a l s  de  Meerweg niet  
wordt  overgenomen er  geen integraa l  p lan is  en de subs id ies  n ie t  vers t rekt  worden.   
De heer  Kooi ,  namens het  CDA, vraagt  of  de  overname van de  Meerweg gekoppe ld kan 
worden aan de behande l ing en de vastste l l ing van het  dee lp lan van de  Meerweg ,  waarmee het  
moment verder  weg wordt  geschoven? Wethouder  Pek  zegt  dat  dat  nu niet  kan.  Er i s  een 
totaa l  p lan inged iend,  waaronder  de overname van de Meerweg.  De subs id ievers trekkers  
hebben gezegd dat  z i j  toestemming voor  subs id ie  geven a ls  het  integra le  p lan wordt  
u i tgevoerd.  Als  de  gemeente zegt  dat  z i j  daar  nog een ha lf  j aar  over  wi l  nadenken,  dan vraagt  
de subs id ieverstrekker  een n ieuw voors te l .  De EFRO heeft  a l  l a ten weten dan te  gaan 
heroverwegen.  De kans is  dan aanwezig dat  e r  geen subs id ie  wordt  verstrekt .  Nu is  er  
zekerhe id ,  a ls  het  bes lu i t  wordt  u i tges te ld niet .  Het  amendement om bestemmingsplannen en 
grondexplo i tat ies  voor te  leggen aan de  raad is  u i t s tekend.  De heer  Kooi  wenst  d i t  a l s  
toezegging  vastge legd.  De heer  Sprenger ,  namens de PvdA, wi l  eerst  het  amendement  z ien.   
 
De voorzit ter  v indt  het  pr ima dat  de  raad  ter  informat ie  zaken toegezonden kr i jgt ,  maar  a l s  
het  geen bevoegdheid van de raad is ,  dan is de  voorzi t ter  er  geen voorstander  van om 
bevoegdheden te  verde len.  De raad gaat  over  een bestemmingsplan,  dat  is  du ide l i jk .  Als  het  
voor leggen van een grondexplo i tat ie  een raadsbevoegdhe id is  dan gaat  de raad  daarover .  
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De heer  Niezen  merkt  op dat  het  punt  van de grondexplo i ta t ies  b i j  de  bespreking van het  
jaarvers lag  ook aan de orde komt.  Wethouder Pek  heeft  er  geen probleem mee,  maar  wi l  
graag eers t  k i jken wat  mogel i jk  is .   
 
De voorzit ter  l icht  toe dat  de heer  Kooi  een amendement heeft  aangekondigd en heeft  
aangegeven wat  h i j  daar in  wi l  verwoorden.  Daar  kan een toezegging van het  col lege mee 
worden ont lokt .  Wethouder  Pek geeft  aan,  hetgeen de heer  Kooi  wi l  amenderen,  we l  over  te  
wi l len nemen.  De vraag i s  dan of  de raad deze  ter  vasts te l l ing  of  te r  kennisname voorgelegd 
zou kr i jgen,  daar  z i t  een nuanceverschi l  in ,  waar  het  co l lege  nadere  afs temming over  za l  
hebben en in  tweede termi jn op terug za l  komen.  Het  kan z i jn  dat  het  co l lege  ie ts  overneemt 
voor  een amendement wordt  inged iend.   
 
Wethouder Pek  vervolgt .  In de  aanvul lende not i t ie  heeft  het  co l lege  aangegeven de raad 
cont inue mee te  wi l len nemen in het  p lan en de raad zo vol led ig  en frequent  mogel i jk  te  
informeren.  De heer  Terpstra  informeert  of  het  co l lege  de  mot ie  van D66 heef t  
overgenomen.  De voorzi t ter  zegt  dat  deze vraag nog open s taat .  Wethouder Pek  zegt  dat  
het  co l lege  a l  voornemens wat  het  op deze  manier  te  gaan doen,  waarmee impl ic ie t  gezegd 
wordt  dat  het  col lege  de mot ie  overneemt.  De voorzitter  conc ludeert  dat  de mot ie  dan 
ingetrokken kan worden a ls  de  raad content  is  met  de  toezegging.   
 
De voorz i t ter  s te l t  een korte  schors ing voor .  
2 e  t e rmi jn  
De heer  Sprenger ,  namens de PvdA,  begr i jpt  dat  de  wethouder  heeft  toegezegd de mot ie  
over  te  wi l len nemen.  De v is ie  i s  be langr i jk ,  daar  s teunt  het  p lan op.  Dat  i s  een vee l  
omvattend,  integraa l  p lan .  De heer  Sprenger  leest  in  de mot ie  dat  “Ruimte l i jke  en  
s t ed enbouwkund i g e  p lannen nog  c on c r e e t  moe t en  worden ing e vu ld  en  da t  e r  aanpas s in g en  moge l i jk  z i jn” .  
Slaan d ie  aanpass ingen op het  ru imte l i jk ,  s tedenbouwkundige aspect ,  c iv ie l technisch,  of  
mi l ieukundig  aspect?  Er s taat  ook dat  “aanpas s ing en  d e  kos t en  aanmerke l i jk  kunnen  ve rminde r en”,  
Dat  kan maar  i s  geen doe l  op z ich.  Het  gaat  erom dat  de Meerweg ve i l iger  wordt ,  dat  het  
toer is t isch,  recreat ieve e lement  versterkt  wordt .  Kostenreduct ie  i s  geen doe l  op z ich,  daar  
waar  dat  mogel i jk  is ,  i s  dat  goed.  De heer  Sprenger  kan z ich voorste l len dat  ju is t  in  wat  extra  
mogel i jkheden in de  Meerwegvis ie  wordt  ge ïnvesteerd .  Om deze nog ambit ieuzer  te  la ten 
z i jn ,  of  om toch iets  meer  de wensen van een aanta l  bewoners  te  kunnen verwerken.  
Mevrouw Legemaat ,  namens D66,  vraagt  of  verbred ing van het  draagvlak per  def in i t ie  
kostenverhogend moet  werken?  De heer  Sprenger  zegt  dat  kostenreduct ie  geen doe l  op z ich 
is ,  er  i s  immers a l  een f inanc ië le  dekking en daar  z i t  een r is ico in .  De overweging kan ju is t  
z i jn ,  in  het  l i cht  van de  ambit ie ,  zaken d ie  of  door omwonenden,  of  door het  Meerschap of  
de provinc ie  worden bewerkste l l igd ,  te  f inancieren.  Het  gaat  er  n ie t  om het  draagvlak extra  te  
f inanc ieren.  Dit  z i t  gewoon in  het  f inanc ië le  p lan van het  verhaa l .   
 
Mevrouw  Toxopeus ,  namens de PvdA, vraagt  of  het  voor de  raad van be lang is  of  met  het  
overnemen van de mot ie  het  col lege  ten vol le  wi l  werken aan de  verwezenl i jk ing van de  
idea len van het  Meerweggebied.  Dus de toeganke l i jkhe id van de zuidoever  en de ve i l ighe id 
van de  Meerweg.  Het  gaat  om de  doe len,  wordt  er  nog aan de idea len gewerkt .  In het  
overnemen van de  mot ie  z i t  een beet je  ‘he t  mag we l  wat  minder  z i jn ’ .  De PvdA wi l  graag 
weten of  de wethouder ,  a l s  het  f inanc iee l  we l  kan,  er  vol  voor  gaat .  Gaat  de  wethouder  voor 
de idea len?  
 
De voorzit ter  heef t  begrepen dat  n iet  zozeer  het  doe l  i s  om de p lan aan te  passen,  maar  het  
doe l  i s  om eventuee l  het  draagvlak  te  verbreden en de  kosten te  verminderen en de r is ico’s  te  
verk le inen.  En a ls  dat  moge l i jk  i s ,  dat  D66 dan bere id  zou z i jn  het  p lan aan te  passen.  Of  is  
het  p lan aanpassen een doe l  op z ich? Mevrouw  Legemaat  zegt  dat  het  p lan aanpassen geen 
doe l  op z ich i s .  De voorz i t te r  heeft  het  he lemaal  goed begrepen.  

R a a d s ve r g ad e r i n g  3 1  m e i  2 0 1 0  



 16

 
Mevrouw Sloot ,  namens Gezond Verstand Haren,  za l  he t  amendement  ondersteunen a ls  het  
CDA di t  indient ,  maar  s temt  tegen het  bes lu i t  van het  p lan.   
 
De heer  Berends ,  namens de Chr is tenUnie  v indt  het  verwarrend dat  wordt  gesproken over  
een amendement  dat  nog niet  i s  inged iend.  De mot ie  van D66/CDA brengt  n iet  zovee l .  In 
2008 i s  de  v is ie  unaniem door  de  raad vastgeste ld .  Er  is  een inspraakproces  geweest  en 
informat ieavonden be legd.  Dat  kon toen op veel  draagvlak rekenen en is  nu doorontwikke ld .  
De overweging dat  “Ruimte l i jk e  en  s t ed enbouwkundi g e  p l annen nog  c on c r e e t  moe t en  worden  ing e vu ld”  
en de  res t  van de  mot ie  gaat  in op het  aanpassen van p lannen,  d ie  k laarbl i jke l i jk  nog concreet  
moeten ingevuld .  Een aanta l  wensen d ie  z i jn  inged iend zouden moeten gebeuren om meer  
draagvlak te  kr i jgen.  De heer  Berends merkt  op dat  in  de not i t ie  van het  col lege s taat  dat  z i j  
van p lan is  op een zorgvuld ige ,  doch voortvarende wi jze  met  a l le  betrokkenen invul l ing  te  
gaan geven aan de  u i twerking van het  p lan.  Dat  s taat  ook in deze mot ie  en d ie  i s  daarmee 
overbodig .  De voorzit ter  zegt  dat  het  co l lege  heeft  toegezegd om het  zo te  doen,  daarmee is  
de  mot ie  fe i te l i jk  overgenomen.  De heer  Berends  z ie t  geen verschi l  tussen deze mot ie  en de 
not i t ie  van het  co l lege ,  daar  s taat  prec ies  in  wat  beoogd wordt .  
 
De heer  Kooi ,  namens het  CDA, herhaa l t  de  vraag hoe  d i t  pro ject  r i jmt met  a l  d ie  andere 
projecten d ie  op s tape l  s taan?   
 
Amendement  1 :  Meerweg,  bes lu i t  in  te  s temmen met  de u i tvoer ing van de Meerweg ,  waarbi j  
de  s tar t  van de u i tvoer ing  van de dee lprojecten pas  za l  p laatsv inden nadat  ieder  dee lproject  
en b i jbehorende f inanc ië le  onderbouwing aan de raad is  voorge legd ter  nadere 
bes lu i tvorming.  Inged iend door het  CDA 
 
De heer  Niezen ,  namens GroenLinks ,  s teunt  het  amendement n iet .  Het  col lege mag morgen 
s tar ten met  het  voetpad je  over  de d i jk ,  waar  de  bewoners  a l  zo lang op wachten,  daar  hoef t  
GroenLinks geen apart  raadsvoorste l  voor .  De toezegging  van het  co l lege i s  vaag .  Er  wordt  
een s tukje  mist  gecreëerd rondom de  inhoud en de vastgeste lde s t ructuurvis ie .  De u i tvoer ing 
wordt  gevolgd en GroenLinks i s  benieuwd hoe de u i twerking za l  aans lu i ten op het  
vastgeste lde be le id en vervolgens  op de u i twerking en het  draagvlak zoals  dat  daar  omheen 
gecreëerd  za l  worden.   
 
De heer  Terpstra ,  namens de VVD, i s  b l i j  dat  het  col lege  de mot ie  heeft  overgenomen.  Is  
het  mogel i jk  om bi j  de  u i tvoer ing van d i t  soort  pro jecten zowel  lokaa l  a ls  reg ionaa l  bedr i jven 
te  betrekken? Dat  zou volgens de  VVD een goede maatrege l  z i jn .  In react ie  op het  
amendement  i s  de  heer  Terpstra  n ie t  gehee l  duide l i jk  wat  het  CDA daarmee beoogt .  Is  er  dan 
in  de werke l i jkhe id en op papier  sprake  van losse dee lpro jecten,  waardoor de  f inancier ing op 
gespannen voet  kan komen te  s taan met  het  hu idige  voors te l?  Dat  moet  voorkomen worden.  
 
De heer  Frima ,  namens de VVD, zegt  dat  in  februar i  du ide l i jkhe id  over  de  f inanc ië le  
onderbouwing i s  gevraagd en het  col lege heeft  d ie  gegeven.  Voorop s taat  dat  d i t  een pracht ig  
p lan is ,  e r  z i jn  vee l  mogel i jkheden,  zowel  pr ivaat  a ls  publ iek.  De overname van de Meerweg 
b l i j f t  een groot  probleem,  met  name omdat  de  overnamesom van 1 ,6  mi l joen d irect  in het  
p lan gestoken wordt .  Een gemeente  d ie  moet  bezuin igen wordt  dan d irect  met  een fors  
onderhoudsbudget  geconfronteerd .  D66 en het  CDA hebben dat  eerder  ook zo geste ld  en de  
heer  Fr ima v indt  het  vreemd dat  be ide part i jen zo makke l i jk  om gegaan z i jn .  De berken d ie  
aan de Meerweg groe ien ,  ged i jen over igens u i te rst  goed in  veengrond.  De Meerweg,  zo i s  de  
heer  Fr ima verte ld ,  rust  op pa len van 17 meter .  Het  probleem is  n iet  dat  het  p lan niet  goed 
zou z i jn .  Het  grote  probleem z i t  in  de overname van de  Meerweg en de onderhoudsbudgetten 
d ie  daarmee gemoeid z i jn en erg fors  zu l len worden.  
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Haren moet  Harens  b l i jven,  dat  betekent  geen hoogbouw aan de boorden van het  Meer .  Als  
dat  in  dee lplannen gebeurt ,  dan heef t  de  raad de mogel i jkhe id dat  naar  grondgebonden 
woningen terug te  brengen.  
 
Op v e rzoek van we thoude r  Pek vo l g t  e en  kor t e  s cho r s ing  
Wethouder Pek ,  namens het  co l lege ,  gaat  voor  de  v is ie  op macroniveau.  Het  las t ige  in de  
v is ie  i s  dat  macro – en microniveau door e lkaar  lopen.  Er  s taat  b i jvoorbee ld n ie t :  we moeten 
een ve i l ige  weg kr i jgen,  er  s taat  we wi l len Shared Space .  Het  co l lege  v indt  dat  doe len,  op 
macroniveau en het  microniveau niet  door e lkaar  gehaa ld moeten worden.  Het  kan er toe 
le iden dat  een k le in  dee l  van de  v is ie  op microniveau niet  wordt  u i tgevoerd,  maar  dat  mag 
n iet  ten koste  gaan van het  macroniveau.  De wethouder  i s  van mening dat  wat  het  CDA en 
D66 wi l len hetze lfde  is .  Het  co l lege  i s  het  eens met  de strekking van het  amendement  van het  
CDA.  De bestemmingsplannen en f inanc ië le  onderbouwing worden voorge legd aan de raad.  
In  het  amendement  wordt  het  project  opgeknipt  in dee lpro jecten en kan pas  gestar t  worden 
a ls  een dee lproject  verder  i s  u i tgewerkt .  Er kan dan n iet  a l  met  onderdelen van een p lan 
worden gestar t .  Het  col lege  s te l t  voor te  doen zoa ls  het  hoort :  bestemmingsplannen en de  
f inanc ië le  onderbouwing voor leggen aan de raad en daarmee hoef t  het  amendement  n iet  in 
s temming te  worden gebracht .  Ten aanzien van de ambte l i jke  inzet ,  he t  pro jectmanagement  
van het  p lan,  s taat  dat  in de  aanvul lende not i t ie  onder  13 verder  u i tge legd.  Er s taat  dat  het  
project  naar  verwacht ing zovee l  mogel i jk  met  externe mensen u i tgevoerd gaat  worden,  daar  i s  
ge ld  voor .  De inzet  van interne mensen is  beperkt  b i j  d i t  pro ject .  Dit  past  pr ima naast  andere  
projecten en het  past  b i j  de  ambit ie  van deze  gemeente  om meerdere pro jecten para l le l  te  
la ten lopen.   
 
3 e  t e rmi jn  
De heer  Terpstra ,  namens de VVD, vraagt  de ind ieners  van het  amendement  naar  de 
z insnede :  “ in  t e  s t emmen me t  d e  u i t vo e r in g  van d e  Mee rweg ,  waarb i j  d e  s ta r t  van d e  u i t v o e r ing  e t c . ”  
Waar  i s  het  eerste  dee l  van de  z in ,  in  te  s temmen met de  u i tvoer ing van de Meerweg,  een 
amendement  op? Het  col legevoorste l  gaat  over  instemmen met  de overname van de Meerweg,  
dat  i s  doorgestreept  in  het  amendement .  En in  de tweede plaats  in  te  s temmen met  de s tar t  
van de  u i tvoer ing van de v is ie  Meerweg ontwikkel t  Meer .  Dit  z i t  e r  tussen in .  
 
De heer  Kooi ,  namens het  CDA, antwoordt  dat  dat  in  de  not i t ie  van het  co l lege  wordt  
u i tge legd.  Dat  de v is ie  in  dee lp lannen aan de raad wordt  voorgelegd en daar  wordt  met  name 
in  punt  11 benoemd waar  de raad in wordt  ge ïnformeerd en waar  instemming van de raad  
wordt  gevraagd.  Het  amendement  wi l  n iets  anders  beogen,  dan dat  d ie  bes l i smomenten u i t  de  
not i t ie ,  d ie  onderdee l  u i tmaakt  van de beraads lag ingen,  een p lek te  geven in de  
bes lu i tvorming en daarmee te  kaderen.  
 
De voorzit ter  doet  vanui t  het  proces  en wat  minder  vanui t  de inhoud,  de suggest ie  r icht ing 
het  CDA om het  amendement  in te  t rekken.  Het  punt  i s  dat  vandaag we l  of  n iet  ingestemd 
wordt  met  de u i tvoer ing van het  project  Meerweg.  De structuurvis ie  i s  vastgeste ld .  De 
subs id ievoorwaarden verhouden z ich s lecht  tot  gemankeerde bes lu i tvorming door de  raad .  
De subs id iere la t ies  zu l len dat  n iet  van Haren verwachten.  Het  bes lu i t  kan in technische z in 
worden genomen zoa ls  het  h ier  s taat ,  dus  met  de s lagen om de arm.  Op het  moment  dat  het  
bes lu i t  wordt  genomen om aan de  s lag  te  gaan en gebru ik te  maken van rege l ingen en dan 
ha lverwege  ie t s  n iet  te  doen,   kan dat  n iet  zonder  daarvan h inder  te  onder inden vanuit  
eerdere  bes lu i tvorming of  eerder  u i tgegeven midde len.  Het  amendement  heef t  een bepaa lde  
waarde .  Het  geeft  een aanta l  extra  momenten dat  de  raad,  anders  dan z i jn  bevoegdheden a ls  
het  gaat  om bestemmingsplannen en de f inanc ië le  onderbouwing daarvan,  aan de handrem 
kan t rekken,  maar  of  het  in de  prakt i jk  ie t s  kan betekenen?  
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De voorz i t ter  schat  in  dat  de toezegging van de  wethouder ,  waarbi j  de bevoegdheden van de  
raad worden herhaa ld ,  waardevol le r  i s  voor  de haa lbaarhe id van het  project .  Er i s  en ige  
t i jdsdruk,  er  moet  worden gestar t .  Laten we dat  doen en laat  de raad  houden aan z i jn e igen 
bevoegdheden.  
 
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, zegt  dat  ambi t ies  enerz i jds  pr ima z i jn ,  maar  anderz i jds  
i s  er  een s tukje  rea l i sme binnen Haren.  Het  gaat  om een forse  invester ing .  Als  mee  ingestemd 
wordt  met  de s tar t  ontvangt  het  co l lege  vanaf  dan car te  b lanche,  behalve op de geë igende 
momenten a l s  het  gaat  om een bestemmingsplan.  Wat  n iet  i s  gerege ld en we l  gevraagd in 
februar i ,  was  met  name de b i jdrage van de  part icu l ieren.  Daar  bestaat  nog onzekerhe id over .  
Het  gaat  dan over  1 ,5  mi l joen euro boven op de 1 ,6 mi l joen van de gemeente .  Het  CDA wi l  
graag dat  de  raad b i j  vast te l l ing bestemmingsp lannen f inanc ië le  onderbouwing en inzage 
kr i jg t  in  de b i jdragen d ie  de  part icu l iere  investeerders  doen in het  tota le  project .  De raad 
houdt  dan ie ts  meer  de vinger  aan de pols  en kan op dat  moment afweg ingen maken.  Dat  i s  
de s trekking van het  amendement .  
 
De voorzit ter  concludeer t  dat  het  amendement  dan n iet  he lemaa l  goed geformuleerd i s .  
Eigenl i jk  wordt  gezegd,  wat  de  raad wette l i jk  kan.  Bi j  een bestemmingsplan wordt  a l t i jd  een 
toets  gedaan op economische haa lbaarhe id ,  daar  hoort  ook b i j  dat  er  naar  de  f inanc iën wordt  
gekeken,  zowel  aan de part icu l iere  a ls  de publ ieke kant .  De raad kr i jg t  de  afweging 
voorge legd,  n iet  aan de hand van dee lplannen,  want  dat  i s  een ander  a fweg ingskader ,  maar  
aan de hand van bestemmingsplannen.  Er  z i jn fe i te l i jk  dr ie  dee lp lanuitwerk ingen,  maar  dat  i s  
n iet  het  abstract ieniveau waarop de raad komt te  spreken.  De raad komt te  spreken over  
bestemmingsplanwi jz ig ingen.  Gebruike l i jk  wordt  de  raad v ia  de P&C-cyc lus  ber icht  over  de 
voortgang.  Als  de  raad zorg heeft  kan h i j  het  col lege daar  a l t i jd  op bevragen.  Het  i s  n iet  zo 
dat  vandaag een bes lu i t  wordt  genomen en over  zes  jaar  een e indrapport  volgt .  
 
De heer  Valkema  begr i jpt  dat  een bepaalde  f inanc ië le  onderbouwing b i j  een 
bestemmingsplan hoort  en dat  is  wat  gevraagd wordt .  Tege l i jker t i jd  wi l  de raad  zoa ls  s taa t  
onder  punt  11 van de  aanvul lende  not i t ie ,  het  integra le  e indplaat je  van de deelp lannen 
voortdurend in bee ld hebben.  Om toch a ls  raad,  voor  deze majeure invester ing ,  de v inger  
nauwlet tend aan de pols  te  houden.   
 
Wethouder Pek ,  namens het  co l lege ,  denkt  dat  be ide  kan.  Als  een bestemmingsplan van een 
dee lgebied wordt  voorge legd kan tege l i jker t i jd  worden aangegeven hoe dat  ingr i jpt  in  het  
tota le  p lan .  Het  co l lege za l  cont inue terugkoppe len en voor dat  dee l  aangeven dat  het  dat  
dee l  van de part icu l iere  invester ingen betref t  en dat  dee l  van het  tota le  p lan.  Het  co l lege  za l  
de koppe l ing  met  het  integra le  p lan cont inue gedurende  de r i t  aan de  raad kenbaar  maken.  
 
De heer  Valkema  zegt  a ls  de wethouder  het  zo formuleert  en dat  schr i f te l i jk  wordt  
vastge legd ,  dat  a ls  een toezegg ing te  beschouwen.  Daarmee is  het  amendement  overbodig .  
 
De voorzit ter  vat  samen dat  de  wethouder  toezegt  dat  de  wethouder  daar  waar  het  om de  
bevoegdheden van de  raad  gaat  vanze lfsprekend bi j  de raad terugkomt.  Dat  gaat  dus  om 
bestemmingsplanwi jz ig ingen,  inc lus ie f  de  economische  haa lbaarhe id ,  maar  dat  i s  gewoon 
integraa l  onderdee l  van een bestemmingsplanprocedure .  Dat  kr i jg t  de  raad,  daar  heeft  de  raad  
gewoon recht  op en dat  i s  wette l i jk  zo gerege ld .  In de tweede plaats  i s  er  een gewone 
verantwoordingscyc lus ,  daar  wordt  d i t  he lder  in opgenomen.  Het  CDA vraagt  expl ic ie t  om 
niet  a l leen op dee lprojectn iveau te  koppelen,  maar  s teeds  ook even het  perspect ief  te  geven 
naar  de  tota le  ontwikke l ing .  Dat  i s  de  raad ook van het  col lege  gewend,  dus dat  kan de 
wethouder  rust ig  toezeggen.  
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De heer  Valkema  zegt  dat  het  best  een plek in  de normale  p lanning en controlecyc lus  mag 
kr i jgen op het  moment dat  de raad  over  de voortgang van de  verschi l lende projecten 
ge ïnformeerd wordt .  Hier  heeft  de wethouder  du ide l i jk  gezegd bestemmingsplan met  een 
f inanc ië le  onderbouwing en daaraan toegevoegd de deelp lanontwikke l ing in  het  integraa l  
perspect ief .  Dan houdt  de raad daar  z icht  op ge l i jk t i jd ig  met  het  bestemmingsplan.  Als  dat  de  
toezegging is ,  dan wordt  het  amendement  ingetrokken.   
 
De voorzit ter  zegt  dat  wordt  voorgeste ld  dat  raad  instemt  met  de overname van de Meerweg 
van de  provinc ie  en instemt met  de u i tvoer ing van de  v is ie  Meerweg ontwikke l t  Meer .   
Voor z i jn  de frac t ies  van de  PvdA,  D66,  de Chr is tenUnie ,  het  CDA, GroenLinks en de VVD, 
met  u i tzonder ing van de heer  Fr ima.   
Tegen z i jn de fract ie  van Gezond Verstand Haren en de  heer  Fr ima.   
Het  voorste l  i s  met  14 tegen 3  s temmen aangenomen.  Aldus bes loten.  
 
s cho r s ing  
10.  Jaarvers lag  2009 
De tekst  op pag ina  104 en 105 is  in de  werkvergader ing aan de orde  geweest .  De tekst  op 
pag ina  105 bevat  een omiss ie  betreffende de  bouwleges  voor  de  n ieuwbouw gemeentehuis .  
Hier  s taat  ten onrechte  dat  de gemeenteraad heeft  bes loten om de leges  n iet  in rekening te  
brengen ten las te  van het  project  n ieuwbouw gemeentehuis .  Dat  i s  onju is t .  De raad heef t  
bes loten dat  de  kosten voor de bouwleges  onderdee l  zouden worden van een andere post  
b innen het  budget  n ieuwbouw gemeentehuis .  Daarvoor  s tonden ze apart  opgenomen a ls  
u i tgaven,  la ter  i s  gezegd dat  deze onderdee l  d ienen te  worden van een andere  post .  Dat  i s  
expl ic ie t  u i tgeschreven in  het  projectdoss ier .  Dat  betekent  geen wi jz ig ing voor de  opste l l ing  
zoa ls  d ie  h ier  s taat .  Voor  de jaarrekening heeft  het  f inanc iee l  geen effect .  Het  i s  goed om 
hier  vast  te  s te l len dat  het  bedrag  van € 229.000,-  geen extra  las t  i s  ten opzichte  van het  
project  n ieuwbouw gemeentehuis ,  maar  va l t  b innen het  pro ject  budget  n ieuwbouw 
gemeentehuis  dat  door  de raad  i s  vastgeste ld .  Dit  i s  geen aanle id ing om de jaarrekening te  
wi jz igen.  De voorzi t ter  s te l t  voor  deze tekst  expl ic iet  op te  nemen,  behorende b i j  de 
vasts te l l ingsvergader ing van vanavond.  Op pag ina  105 verva l t  de  tekst  in de  4e  a l inea 
beg innende met :  “Door d e  raad  i s  b e s l o t en  om g e en  l eg e s  aan  onsz e l f……..  in  r eken ing  g ebra ch t”.  Dit  
s tuk bevat  dee ls  overbodige  en dee ls  onju is te  informat ie .  De heer  Valkema ,  namens het  
CDA,  s te l t  voor  één z in eerder  te  beg innen met  het  schrappen van de  tekst :  “De vraag  o f  da t  
ook moe t  g eb eur en… . ” .  Ook dat  i s  een overbodige  toevoeging .  De voorzit ter  zegt  dat  d i t  dee l  
van de  tekst  e r  u i t  ge l icht  wordt  a ls  onju is t  en overbodig .  De provinc ie  ontvangt  een br ief  
met  de  vasts te l l ing  van de jaarrekening ,  waar in ook expl ic ie t  wordt  gemeld dat  d i t  onderdee l  
er  door  de raad is  u i tge l icht  a ls  onju is t  en onvol led ig .  Dit  wordt  in  a l le  off ic ië le  publ ica t ies  
gemeld .  De heer  Valkema  s te l t  voor ,  in  vervolg  op de emai l  over  deze l fde  pag ina  inzake de 
afschr i jv ingstermi jn d ie  in  p laa ts  van dr ie  jaar ,  twee jaar  zou moeten z i jn ,  d ie  teks t  ook aan 
te  passen.  De voorzi t ter  bevest igt  dat  in  de  laats te  a l inea  wordt  gesproken over  dr ie  jaar ,  dat  
moet  twee jaar  z i jn .  Dat  i s  ook een technische omiss ie .   
 
De heer  Valkema ,  namens de  audi tcommiss ie ,  zegt  dat  in  de  raadscommiss ie  is  opgemerkt  
dat  in  d ie  tekst  ‘op het  verkeerde been gezet ’  s taat .  Dat  betrof  ju is t  deze passage .  Achteraf  
was  de  woordkeuze n ie t  hee l  ge lukkig .  De tekst  i s  inmidde ls  in  het  jaarvers lag  aangepast .   
 
De voorzit ter  vat  samen dat  de audi tcommiss ie  heeft  aangegeven in  te  s temmen met  de 
bevind ingen van het  accountantsvers lag en de  raad  adviseert  de aanbevel ingen van de  
accountant  en de aud itcommiss ie  over  te  nemen en het  co l lege decharge  te  ver lenen voor het  
gevoerde  f inanc iee l  be le id .  
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De heer  Terpstra ,  namens de VVD, zegt  dat  de kern l ig t  b i j  de  d iscuss ies  rond de r i s ico’s  
met  betrekking tot  de grondproblemat iek .  De aud itcommiss ie  bevee l t  aan de 
grondexplo i ta t ies  vaker  aan bod te  la ten komen in  vergader ingen van de  gemeenteraad.  De 
vraag i s  op we lke manier .  B i j  grondexploi ta t ies  bestaat  een verschi l  tussen de  inzet  van de  
raad en het  co l lege .  De VVD ste l t  voor dat  het  co l lege  zorgt  voor een Nota  Grondbele id .  De 
raad kan dan op een goede manier  de s tand van zaken met  betrekking tot  de  factor  grond wat  
betref t  r i s ico ’s ,  opbrengstpotent ie  enz .  beschouwen.  Twee punten z i jn daarb i j  van be lang.  In 
de eerste  p laats  een r is icoafweging .  In de tweede plaats  de  marktontwikke l ing en 
grondpr i jsberekening en hoe deze z ich verhoudt .  In  een s lechter  wordende markt ,  b i j  
oplopende aanvangsrendementen,  loopt  de  res idue le  opbrengst  terug .  B i j  de  berekening van 
het  weerstandsvermogen heb je  te  maken met  de categor ie  inc identee l  en s tructuree l .  Gezien 
de ontwikkel ingen naar  de  komende jaren i s  het  wel l icht  vers tand ig  om bi j  de  afdekking van 
de r i s ico’s  wat  betreft  de grondpos i t ies  over  te  s tappen van inc identee l  naar  s tructuree l .  Wat  
zou dat  betekenen? De aud itcommiss ie  wordt  nogmaals  bedankt  voor het  verr ichte  werk.  Op 
een paar  papiert jes  wordt  een aardig  inz icht  gegeven.  In het  vers lag  van de aud itcommiss ie  
s taa t  op bladzi jde 3 ,  b i j  de  beoordel ing resu l taat  a l s  kopje :  ‘Er  s taa t  e en  moo i  r e su l taa t  van  1  
mi l j o en  33 duizend  eu ro  v oor  muta t i e  b e s t emmings r e s e r v e s  enz .  Het  voo rde l i g  r e su l taa t  va l t  g ro t end e e l s  t e  
v e rk la r en  doo r  e enmal i g e  ba t en  u i t  d e  v e rkoop  enz .” .   De heer  Terpst ra  vraagt  of  er  sprake i s  van 
een spanningsve ld  tussen het  begr ip ‘mooi  resu l taat ’  en ‘ inc identee l ’  of  n ie t?  Natuur l i jk  i s  
het  resu l taat  in ge ld  zo,  maar  dat  i s  een inc idente le  s i tuat ie .  Hoe k i jkt  de  wethouder  tegen 
het  begr ip ‘mooi  resu l taa t ’  aan? Het  i s  mooi  meegenomen,  maar  ie t s  anders  dan een resu l taat  
dat  op s t ructure le  bas is  berust .  De manier  waarop de rente las ten van de len ingen worden 
gef inanc ierd i s  voor  de  he lf t  in  kort  en voor de  he l f t  in  lang ge ld .  Gezien het  fe i t  dat  ie ts  a l  
hee l  sne l  l ang  wordt  is  de  vraag of  d i t  in de  toekomst  zo bl i j f t ?   
 
Mevrouw Van Duinen ,  namens GroenLinks ,  kan z ich inhoudel i jk  goed v inden in  het  
jaarvers lag .  Het  is  inhoude l i jk  voldoende aan de orde geweest  in twee bi jeenkomsten en 
daarmee kan GroenLinks ins temmen.  Ook de vragen z i jn in voldoende mate  beantwoord.  
Ten aanzien van de jaarrekening  is  GroenLinks het  eens met  de VVD die  de aud itcommiss ie  
pr i j s t  in  haar  rapport .  Het  i s  een du ide l i jk  rapport ,  maar  GroenLinks heef t  we l  een ste l l ing-  
name ten aanzien van het  advies  dat  de  auditcommiss ie  geeft .  De grondexplo i tat ies  spe len 
een prominente ro l  b i j  de r i s ico’s  d ie  de  gemeente l i jdt .  GroenLinks verzoekt  het  co l lege  
jaar l i jks ,  voorafgaand aan de  Bouwstenenbr ie f ,  een vert rouwel i jke  b i jeenkomst  te  organiseren 
over  de  ontwikke l ingen van de grondexplo i tat ies .  Tot  op heden wordt  daar  in  de  Buraps 
vers lag van gedaan,  maar  dat  i s  vee l  te  beperkt .  Het  weerstandsvermogen is  be langr i jk .  Er  
d ient  geen u i tverkoop van de grond te  worden gehouden om daarmee het  
weerstandsvermogen te  verbeteren,  maar  b i j  ieder  pro jec t  d ienen de r i s ico’s  goed te  worden 
bekeken.  GroenLinks  kan z ich v inden in de manier  waarop vandaag een goede beschouwing 
van de  r is ico ’s  van een n ieuw project  i s  gegeven.  GroenLinks  kan z ich v inden in het  
jaarvers lag .  
 
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, informeert  naar  de schuldpos i t ie  van de gemeente  
Haren ten opzichte  van de explo i ta t ie .  De VNG heeft  daar  een factsheet  over  u i tgebracht ,  
daar  heeft  de aud itcommiss ie  z ich op gebaseerd en deze  is  te r  hand geste ld aan de  wet -
houder .  Kan de  wethouder  zeggen hoe deze  de raad  h ierover  in  de toekomst  za l  ber ichten?  In 
de  begrot ing 2009 was  b i jvoorbee ld € 30.000, -  opgenomen voor  de  dorpsontwikke lp lannen.  
Wat heef t  de gemeenschap in Haren daarvoor  teruggekregen? Voor 2009 is  inc identee l ,  extra  
t i jde l i jke  format ie  ingezet  voor de  verp laats ing van de  sport  en de  bouwplannen.  Wat heef t  
deze extra  format ie  opge leverd? Zi jn  deze mensen in 2010 nog in d ienst  of  gaan ze  ook weer  
gewoon weg?  Uit  het  mooie  resu l taat  b l i jk t  dat  achteraf  de  OZB- s t i jg ing van 5% misschien 
n ie t  nodig was .  De inf lat ie  toen ingeschat  op 4,25%,  is  achteraf  0%.  Hoe moet  het  resu l taat  
geduid  worden.  Er z i t  een voordeel  in  van de  inf la t iecomponent  waardoor  de lasten voor de 
gemeente k le iner  z i jn geworden,  één van de be langr i jkste  redenen voor  het  goede resu l taat .  
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Over  de  Nicolaasschool  en de  Westerholm is  eerder  in  de raad gezegd dat  de  bezwaren 
gerepareerd  zouden kunnen worden.  In het  jaarvers lag  s taat  dat  er  onderzoek moet  worden 
gedaan om te  kunnen bes l i ssen over  de ingebrachte bezwaren.  Die  bezwaren z i jn van 
augustus  2009,  wat  is  de  s tand van zaken?  Hoe wordt  het  proces  v lot  getrokken? Misschien 
kan dat  door midde l  van een not i t ie  aan de  raad in  een stappenplan?  
Mevrouw Toxopeus ,  namens de PvdA ,  vraagt  of  d i t  n ie t  een vraag  voor  de tweede Burap  i s ,  
d ie  in  juni  volgt?  De heer  Valkema  antwoordt  dat  het  tekst  i s  d ie  in  het  jaarvers lag  s taat .  
Eerder  was h ier  een andere  u i t spraak van het  col lege  over .  De jaarrekening moet  voora l  
beoordeeld  worden in  het  teken van de  r is ico’s .  De accountant  geeft  met  z i jn  vers lag  van 
bevind ingen een advies  en de  aud itcommiss ie  doet  dat  ook nog eens .  Het  i s  een p l icht  van de 
raad om ze l f  een oordee l  te  vormen over  de  f inanc ië le  pos i t ie  van de gemeente .   
Op bas is  van de r is icoparagraaf  z i jn  de  tota le  r is ico’s  met  16% gestegen.  Als  dan een 
verge l i jk ing tussen 2008 en 2009 wordt  gemaakt ,  dan z i jn er  wat  onduide l i jkheden over  
projecten d ie  in 2009 ten opzichte  van 2008 een lager  r i s ico kr i jgen.  Terwi j l  er  van u i tvoer ing 
geen sprake i s .  Als  er  geen u i tvoer ing  i s ,  zou je  ju is t  zeggen dat  het  r i s ico toeneemt.  De 
grote  marktafhanke l i jkhe id i s  het  grootste  r i s ico dat  Haren heeft  met  de u i tvoer ing van een 
groot  aanta l  pro jecten.  Het  gaat  dan om Haren-Noord,  Nesc iopark en Haderaple in .  Al lemaal  
projecten waar  substant ië le  opbrengsten gerea l i seerd  moeten worden.  Lukt  dat  n iet  dan moet  
er  ergens  bezuin igd worden.  Als  de  las ten gel i jk  b l i jven,  dan daa l t  het  voorz ien ingenniveau 
van de  burgers .  Met  andere  woorden de  r is ico’s  z i jn  aanmerke l i jk  groter  dan in  het  vers lag 
wordt  gepresenteerd .  Via  de aud itcommiss ie  i s  a l  gevraagd om een plan voor  Nesc iopark.  In 
het  vragenuurt je  gaf  de  wethouder aan dat  van plan te  z i jn .   
De mot ie  van 2006.  Door  de ru imte u i t  de volgende ja ren u i t  2009 te  ha len,  be ïnvloed je  in 
pos i t ieve z in  het  resu l taat  van 2009.  Terwi j l  het  e igenl i jk  dekking moet  genereren voor  de  
toekomst ige lasten van het  raadhuis .  Het  CDA is  het  daarmee oneens .  Daarom is  een 
amendement  b i j  de  jaar rekening gemaakt .   
 
Amendement  2 :  Jaarrekening 2009.  Bes lu i t :  een bestemmingsreserve te  vormen waarmee de 
toekomst ige  las ten van het  n ieuwe raadhuis  kunnen worden gedekt  (conform mot ie  2006) ;  
aan deze bestemmingsreserve  €  349.000, -*  toe te  voegen;  de  a lgemene reserve  met  €  
349.000, -  te  ver lagen.  Ingediend namens het  CDA, GVH en D66.  
(*€  349.000, -  i s  d e  ex t ra  a f s ch r i j v in g s la s t  van De Wis s e l  en  van h e t  oude  g emeent ehu i s )  
 
De heer  Berends ,  namens de Chr is tenUnie ,  zegt  dat  e r  een mooi  resu l taa t  van 1 mi l joen 250 
du izend l igt .  Er  was ook een behoor l i jk  pos i t ief  resu l taat  van ru im 6 ton begroot .  Dit  
resu l taat  komt n ie t  he lemaa l  u i t  de  lucht  va l len,  maar  het  is  verdubbe ld .  Die  verdubbe l ing 
heef t  voora l  te  maken met  eenmal ige zaken,  d ie  na het  ind ienen van de tweede Burap de  
gemeente bere ikten.  Een van de componenten heeft  de  heer  Berends ge ïnspireerd  tot  de 
mot ie  vreemd aan de  orde van de dag .  Het  pos it ieve resul taat  heeft  er  n iet  mee te  maken dat  
deze gemeente  tevee l  ge ld b i j  haar  inwoners  weghaa l t .  De raad heeft  bes loten kostendekkend-
he id na te  s t reven.  Dat  i s  ze l fs  n ie t  he lemaal  gehaa ld  het  a fge lopen jaar .  De heer  Berends  
heeft  z ich zeer  geërgerd aan de  opmerkingen van GVH t i jdens  de verk iez ingscampagne,  waar-
in  z i j  zegt  dat  wi j :  “ e en  l oka l e  r ove rh e id” z i jn .  Hoe voe l t  het  voor GVH om l id  te  z i jn van een 
cr imine le  organisat ie?  rovers  worden immers  a ls  cr imine len beschouwd.  GVH suggereer t  hee l  
popul i s t isch dat  de  gemeente nu een mi l joen tevee l  heeft  weggehaa ld b i j  de inwoners  van 
Haren.  Dat  s teekt  de  heer  Berends  bi jzonder .  Het  zou GVH te pr i jzen s taan a ls  z i j  in  deze 
vergader ing d ie  opmerking terugneemt gez ien het  jaarvers lag .  De heer  Berends verneemt 
graag van GVH hoe z i j  nu over  d ie  opmerking denkt .  Er  s taan vee l  meer  bewer ingen in d ie  
n iet  s t roken met  de  werke l i jkhe id .  Een loka le  overhe id ,  d ie  op bas is  van democrat isch 
genomen bes lu i ten tot  een Legesverordening bes lu i t  en tot  u i tvoer ing brengt ,  kan niet  van 
‘ roversgedrag ’  worden beschuld igd.  De heer  Berends hoort  graag  of  GVH dat  terug wi l  
nemen.  Het  voor l iggend vers lag  s temt  tot  tevredenhe id .  De reserveposi t ie  kan meer  verhoogd 
worden dan voorz ien,  tot  d ichtb i j  de  vere i s te  reservepos i t ie .  
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Grondexplo i tat ies  maken cont inue dee l  u i t  van de adminis trat ie  van de gemeente ,  maar  
grondexplo i tat ies  z i jn in pr inc ipe e ind ig .  Op enig moment  worden ze  afges loten.  De heer  
Berends betwi j fe l t  of  dat  we l  s t ructuree l  genoemd moet  worden.  Het  z i jn eenmal ige  r is ico’s .  
De organisat ie  s taat  te  pr i jzen dat  de adminis trat ie  goed op orde i s .  Ui t  het  
accountantsvers lag b l i jkt  dat  de gemeente  op een uis tekende wi jze  adminis tra t ie  voert .  
Daardoor i s  deze gemeente  n ie t  ‘ t o taa l  n i e t  v oo rbe r e i d ’ ,  op een bezuin ig ingsoperat ie  (een c i taat  
u i t  een s tuk van GVH).  Ju is t  omdat  de gemeente a l les  we l  goed in bee ld heeft ,  kan z i j  goed 
ant ic iperen op een bezu in ig ingsoperat ie .  De heer  Berends doet  een oproep aan GVH om dat  
te rug te  nemen.  Alsof  deze gemeente er  een zoot je  van maakt  en dat  i s  n iet  zo.   
 
Mevrouw Wiersema ,  namens Gezond Verstand Haren,  b l i j f t  het  jaarvers lag ,  ondanks de  ve le  
u i t leg ,  een warr ig  en wol l ig  s tuk v inden.  Zoals  eerder  aangegeven zag GVH graag een aanta l  
zaken gewi jz igd of  veranderd.  Dit  betref t  een aanta l  tekstue le  aanpass ingen,  zoa ls  
aangegeven in  de raadscommiss ie  en in  de werkvergader ing.  GVH vindt  dat  het  jaarvers lag 
een te  gef la t teerd bee ld geeft  van de f inanc ië le  s i tuat ie  in  Haren.  Er wordt  gezegd dat  er  ge ld  
over  i s  en toch heeft  het  co l lege  een f inanc ier ingsbehoefte .  Let ter l i jk  vertaa ld betekent  een 
f inanc ier ingsbehoefte  dat  er  ge ld  nodig i s .  Hoe kan dat  a l s  er  ge ld over  i s ?  Volgens GVH 
worden de r is ico’s  in het  jaarvers lag  te  laag ingeschat .  Er  i s  wel  dege l i jk  een en ander  
veranderd ten opzichte  van 2008,  maar  d i t  wordt  in  de  tabe l  nie t  goed weergegeven.  Zeker  
a ls  dat  wordt  afgezet  tegen de  tekst  in  het  jaarvers lag .  Als  er  wordt  gesproken over  een 
behoor l i jk  r is ico,  dan kan dat  n ie t  worden ver taa ld  in een r i s ico van maar  10%. Iedereen is  er  
b i j  gebaat  om ver l ies  te  nemen,  wanneer  je  dat  le idt  en niet  te   wachten en vooru it  te  
schuiven.   
De schuldenpos i t ie  i s  er  n iet  beter  op geworden,  in tegendeel :  
-  Hoevee l  schuld per  inwoner was er  in  2005 en hoevee l  in  2009? ;  
-  Hoevee l  schuld per  inwoner  i s  het  s t reefgeta l  in 2014? ;  
-  Hoevee l  schuld per  inwoner  was  de  toename tussen 2006 en 2009;  
Als  het  zo is  dat  de  schuld zo is  toegenomen,  wat  zegt  ons  d i t  dan over  het  
weerstandsvermogen? Wat  zegt  ons  d i t  dan over  de  nabi je ,  f inanc ië le  s i tuat ie?  Het  va l t  n iet  
te  verwachten dat  Neder land,  en  dus  Haren,  b innen afz ienbare  t i jd  u i t  de  economische cr is is  
i s ,  in  tegendee l .  Grote bezu in ig ingsoperat ies  s taan ons te  wachten.  Nu wordt  voorz icht ig  
u i tgegaan van 6%, maar  d i t  zou makke l i jk  10% kunnen worden.  De inwoners  van Haren z i jn 
gebaat  b i j  een getrouw bee ld van de c i j fe rs .  De inwoners  z i jn  n iet  dom en weten dat  iedereen 
moet  in leveren.  Van de gemeente  wordt  verwacht  dat  z i j  daar  eer l i jk  in is  en n ie t  de  
problemen voor  z ich u i tschuif t .  GVH zie t  graag dat  het  co l lege deze  kr i t i sche noten 
meeneemt en ser ieus  neemt  voor  het  komende jaarvers lag .   
Een aanta l  vragen ten aanzien van het  vers lag  van aanbeve l ingen van de accountant :   
-  Waarom heeft  de aud itcommiss ie  d i t  vers lag  goedgekeurd,  terwi j l  de  accountant  n iet  aan 

z i jn  opdracht  heef t  voldaan?  De accountant  zou namel i jk  een r i s ico- inventar isa t ie  maken 
en d ie  a ls  u i tgangspunt  nemen voor  d i t  vers lag .  GVH kan d i t  vers lag  van aanbeve l ingen 
n ie t  goedkeuren a ls  zo’n  be langr i jk  hoofdstuk ontbreekt .  Dat  ook nog eens  omschreven 
s taa t  in de opdracht  d ie  de accountant  heeft  meegekregen;   

-  Is  de audi tcommiss ie  het  met  GVH eens dat  z i j  ver tegenwoord iger  i s  van de  raad en niet  
voor  het  co l lege  werkt? ;  

-  Is  de audi tcommiss ie  het  met  GVH eens ,  dat  de accountant  z i jn  funct ie  a l s  natuur l i jk  
adviseur  behoor l i jk  magert jes  heef t  u i tgevoerd?  Als  dat  zo i s  waarom wordt  dat  dan nie t  
te ruggelezen in het  vers lag van de  aud itcommiss ie? ;  

-  Ondanks dat  de  bewuste  tekst  op bladzi jde  105 inmiddels  achterhaa ld i s ,  heeft  de  
accountant  deze tekst  ge lezen en goedgekeurd .  Dit  terwi j l  de  tekst  du ide l i jk  aangeeft  dat  
een bes lu i t  van de raad wordt  genegeerd .  Waarom heeft  de  accountant  d i t  gedaan,  terwi j l  
h i j  z i jn wet ten toch zou moeten kennen.  En heeft  de  aud itcommiss ie  h ier  naar  gevraagd?  
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De voorzit ter  merkt  op dat  mevrouw Wiersema deze tekst  van papier  voor leest .  GVH heeft  
dus hee l  bewust  een afweg ing gemaakt  in  wat  er  we l  en niet  gezegd wordt .  GVH doet  een 
aanta l  vr i j  s te l l ige  u i t spraken over  de  accountant .  Het  i s  goed denkbaar  dat  de accountant  
daar  graag over  met  GVH in d iscuss ie  zou wi l len .  De accountant  i s  h ier  n iet  
vertegenwoord igd.  Het  i s  geen gebruik  dat  accountants  in de raad verschi jnen.  De voorz i t ter  
hoopt  dat  GVH zich bewust  is  van de s t rekking van een aanta l  opmerkingen.  Als  dat  zo is ,  
dan is  dat  pr ima,  maar  dan moet  GVH er  rekening  mee houden dat  z i j  daar  in  publ iek debat  
mee geconfronteerd wordt .  De aud itcommiss ie  of  het  co l lege z i jn n iet  in de ge legenhe id om 
namens de accountant  te  praten.  Dat  zou ook n iet  de gebruike l i jke  weg z i jn .  De voorzi t te r  
zou daar  toch voor  wi l len waken.  De voorz i t ter  geeft  d i t  graag  ter  overweg ing mee.  
 
Mevrouw Sloot ,  namens Gezond Verstand Haren,  l i jk t  het  dat  d i t  gewoon een vraag  i s  d ie  de 
audi tcommiss ie  had kunnen s te l len en vraagt  z ich af  waarom dat  n iet  i s  gebeurd.   
 
De voorzit ter  zegt  dat  dat  mag,  maar  GVH geeft  een oordee l  over  het  pres teren van onder  
andere  de accountant .  Over igens ook over  de gemeente ,  want  GVH zegt :  “wi l  d e  g eme en t e  dan  
n i e t  e e r l i jk  c ommuni c e r en  me t  haar  inwone r s?” .  Daar z i t  de  suggest ie  in  dat  dat  n iet  gebeurt .  Nu 
wordt  ook een aanta l  kwal i f icat ies  gegeven a ls  het  gaat  om de accountant .  B i jvoorbee ld door 
te  zeggen:  “de  a c c ountan t  h e e f t  z i j n  f unc t i e  nog  a l  dunne t j e s  t en  u i t vo e r  g eb ra ch t”.  Dat  kan een 
kwal i f ica t ie  z i jn  waar  GVH voor k ies t ,  maar  op moment van ui tspreken ervan worden we l  
kwal i f icat ies  meegegeven.  De accountant  is  op d i t  moment  n ie t  in  de  ge legenheid om daar  op 
te  reageren.  De voorz i t ter  geeft  te r  overweging,  dat  a l s  h i j  de  accountant  was ,  dat  gesprek 
wel  met  GVH aan zou wi l len gaan.  Mevrouw Sloot interrumpeer t  en zegt  de argumentat ie  van 
de voorz i t ter  te  begr i jpen.  Ten aanzien van het  eerdere s tuk,  waar  de voorz i t ter  aan refereer t ,  
over  dat  de  bevolk ing een eer l i jk  en getrouw bee ld  verwacht ,  i s  mevrouw Sloot  best  bere id  
dat  op een andere manier  te  omschr i jven.  Deze vragen z i jn  b innen de f ract ie  van GVH 
geste ld naar  aanle id ing van het  vers lag van aanbeve l ingen,  het  jaarvers lag  en de jaarrekening 
en het  vers lag van de  aud itcommiss ie .  Mevrouw S loot ,  ze l f  l id  van de aud itcommiss ie ,  i s  
voorafgaand aan dee lname verte ld dat  z i j  daar in  hee l  zu iver  moest  opereren en ste l t  haar  
par t i jpol i t ieke vragen daarom pas  in  de raad .  Als  z i j  dat  n ie t  goed heef t  begrepen,  dan 
zouden deze vragen met  te rugwerkende kracht  in de werkvergader ing geste ld kunnen worden 
en niet  h ier ,  a l s  daar  iemand mee geschoffeerd wordt .  Dat  i s  n iet  de  bedoe l ing .  GVH wi l  de  
vragen wel  beantwoord hebben.  Het  geeft  een aanta l  tegenstr i jd igheden aan.  Misschien is  de 
voorz i t ter  van de  aud i tcommiss ie  n iet  in  s taat  deze vragen te  beantwoorden,  dat  kan.  De 
vraagste l l ing  i s  misschien scherp en a ls  de  voorz i t te r  v indt  dat  het  n iet  gepast  i s  dat  GVH dit  
in  de  raad u i tspreekt ,  dan wi l  z i j  dat  terugnemen,  maar  wi l  dan we l  dat  de vragen beantwoord 
worden v ia  een andere  weg.   
 
De voorzit ter  zegt  n iet  dat  het  n iet  gepast  i s .  De voorz i t ter  geeft  a l leen ter  overweging wat  
de s trekking i s  van hetgeen h ier  gezegd wordt .  Mevrouw S loot  d ient  z ich bewust  te  z i jn  van 
het  effect  dat  dat  kan sorteren.  Voor wat  betref t  het  eer l i jk  rapporteren door de gemeente ;  
dat  herkent  de voorz i t ter  n iet ,  zoa ls  zo ju is t  a l  aangegeven.  De heer  Berends  heeft  daar  ook 
een aanta l  opmerkingen vanuit  z i jn perspect ief  over  gemaakt .   
Als  het  gaat  om het  funct ioneren van de  aud itcommis ie .  Deze i s  door de gemeente raad  
benoemd,  17 raads leden hebben in eerste  instant ie  u i t  hun midden 2 raads leden benoemd a ls  
l id  van de  aud itcommiss ie ,  mevrouw S loot  en de heer  Valkema.  De heer  Valkema treedt  op 
a l s  voorz i t ter .  De auditcommiss ie  opereert  vanui t  het  perspect ie f  van de  raad en n iet  a l s  
pol i t ieke part i j .  De audi tcommiss ie  legt  verantwoording af  in  de raad ,  dat  doet  z i j  vandaag.  
Part i jen kunnen in  deze vergader ing pol i t ieke vragen ste l len.  De voorz i t ter  zou z ich h ier  a ls  
accountant  zeer  onplezier ig  b i j  voe len en de  d iscuss ie  aan gaan.  De vragen zouden wel l icht  
ie ts  anders  geformuleerd kunnen worden,  maar  de voorz i t ter  heeft  n iet  voorgeste ld  deze te  
schrappen.  Mevrouw Sloot  vraagt  wat  de voorzi t ter  haar  aanraadt .  
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De voorzit ter  s te l t  voor dat  mevrouw Sloot  de  vragen ste l t  aan de  aud i tcommiss ie .  GVH kan 
aangeven te  hebben geconstateerd  dat  de r i s icoparagraaf  n ie t  i s  beoordee ld door de  
accountant .  Kan de  aud itcommiss ie  misschien aangeven waarom dat  gepasseerd  i s  in de 
audicommiss ie ,  maar  n iet  tot  een aanpass ing van het  accountantsvers lag  heeft  ge le id?  Deze  
gemeente heeft  ervoor gekozen vr i j  u i tvoer ig ,  over igens na een d iscuss ie  in  de  raad,  over  de 
r i s ico’s  te  rapporteren.  Vee l  verdergaand dan andere  gemeenten.  De accountant  heeft  h ier  
gezegd:  “wi j  v e rw i jz en  h i e r  naar  d e  d e skund i g e  b eoo rde l ing  van  de  r i s i c o ’ s  door  d e  g emeen t e ,  w i j  kunnen 
ons  daar in  v inden ,  omdat  w i j  n i e t s  n i euw t e  v e rz innen  h ebben”.  Mevrouw  S loot  inter rumpeer t .  De 
audi tcommiss ie  moet  de  gevolgde procedures  goedkeuren.  GVH is  verbaasd,  z i j  denkt  dat  er  
een h iaa t  i s  in  de gevolgde procedure en daar  wi l  z i j  de bevest ig ing van de aud itcommiss ie  
van of  daar  goed in i s  gehande ld .  De voorzit ter  zegt  dat  de audi tcommiss ie  een verordening 
heef t  op grond waarvan z i j  hande lt .  Dat  heef t  te  maken met  de Verordening op de 
bedr i j f svoer ing ,  d ie  vor ig  j aar  i s  vastgeste ld .  Er  is  exact  aangegeven wat  de auditcommiss ie  
we l  en n iet  doet .  Als  het  gaat  om de begrot ing  en met  name de jaarrekening,  dan ste l t  de raad 
d ie  vast .  De accountant  werkt  n iet  in  d ienst  van het  col lege ,  s terker  nog dat  zou niet  goed 
z i jn .   
 
Mevrouw Sloot zegt  dat :  “ t en  aanz i en  van  de  v rag en  d i e  mev rouw Wie r s ema namens  GVH hee f t  
g e s t e ld ,  d e  s t r ekking  b l i j f t  h e tz e l f d e ,  mog e  i emand d i e  h i e r  naar  lu i s t e r t  z i ch  aange sp roken  o f  g e s cho f f e e rd  
door  vo e l en  o f  d i t  sugg e s t i e f  v ind en ,  dan i s  da t  n i e t  d e  b edoe l ing .  De  s t r ekking  van  de  v rag en  w i l  GVH 
graag  b eantwoo rd  z i en  worden” .  
 
Mevrouw Wiersema ,  namens Gezond Verstand Haren,  wi l  de aud itcommiss ie  op het  hart  
drukken om bi j  de  volgende beoordel ing van het  vers lag  van aanbeve l ingen deze natuur l i jke  
adviesfunct ie  scherper  te  beoorde len en in  het  vers lag  terug  te  koppe len.  Het  i s  goed dat  de  
audi tcommiss ie  de correcthe id van de gevolgde  procedures  beoordee l t ,  maar  de  
opdrachtgever ,  dus  de raad,  mag we l  ie ts  meer  verwachten dan dat .   
 
Mevrouw Sloot ,  namens Gezond Verstand Haren,  gaat  geen woorden terugnemen die  t i jdens  
de verk iez ingscampagne door haar  z i jn  u i tgesproken,  dan we l  gepubl iceerd.  De voorz i t ter  
heef t  GVH ook a l  gewezen op het  woord ‘ roverhe id ’ .  GVH vraagt  ze l f  ook geen excuses  of  
te rugname van woorden d ie  haar  z i jn toegeworpen of  aangerekend in  de 
verk iez ingscampagne,  en d ie  waren ook nie t  mals .  Mevrouw Sloot  wi l ,  a ls  meneer  Berends 
daar  behoefte  aan heeft ,  best  een d iscuss ie  over  het  woord ‘ roverheid ’  met  hem voeren,  maar  
vraagt  z ich af  of  d i t  de  ju i s te  t i jd  en p laats  h iervoor  is .  De heer  Berends ,  namens de 
Chr is tenUnie ,  merkt  op dat  d i t  over  het  jaarvers lag 2009 gaat ,  waarvan GVH suggereert  dat  
er  tevee l  b i j  de burgers  vandaan is  gehaa ld .  Mevrouw Sloot  i s  nu in  het  bez i t  van het  
jaarvers lag  en heeft  a l le  informat ie  gekregen.  Graag hoort  de  heer  Berends of  mevrouw Sloot  
het  woord ‘ roverheid ’  nog passend vindt  en of  z i j  nog steeds v indt  dat  z i j  l id  i s  van een 
cr imine le  organisat ie?  Mevrouw Sloot  antwoordt  dat  z i j  absoluut  geen l id  i s  van een 
cr imine le  organisat ie .  GVH z it  in de raad  om kr i t i sch te  oorde len en kr i t i sch te  k i jken.  De 
heer  Berends  zegt  dat  kr i t i sch ie ts  anders  i s  dan het  beschuld igen van cr iminele  ac t iv i te i ten.  
Mevrouw Sloot  zegt  dat  GVH een woordspe l ing heef t  gemaakt  van het  woord overheid .  Als  
het  om ge ld van de  overhe id gaat ,  gaa t  het  om geld van de  burgers .  De heer  Berends  v indt  
d i t  geen woordspe l ing ,  maar  een zorgwekkende zaak .  Mevrouw Sloot  i s  n ie t  van p lan excuses  
te  gaan maken of  het  woord terug  te  nemen.  GVH is  in de  verk iez ingscampagne een par t i j  
van notoire  kroegenlopers  genoemd.  De heer  Berends  heef t  nooit  woorden van d ie  s t rekking 
gebruikt .  Er  s taat  le t ter l i jk :  “ e r  i s  mee r  g e l d  b i j  d e  g emeent e  b innengekomen dan  u i t g e g e v en ,  d i t  komt  
omda t  ze  mee r  g e l d  hebben  opg ehaa ld  b i j  inwone r s  en  b ed r i j v en” .  Dat i s  per t inent  n ie t  waar .  Mevrouw 
Sloot  zegt  dat  d i t  gepubl iceerd  i s  in  de week voorafgaand aan het  HarenFM-debat .  Part i jen 
d ie  toen dee l  u i tmaakten van deze raad  wi lden graag de  exacte  c i j fers  weten van d i t  
j aarvers lag ,  d ie  waren n ie t  bekend.  Het  enige wat  dest i jds  werd  gezegd was dat  er  een 
overschot  kwam.  Als  verk lar ing  werd gegeven:  bouwleges .  
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De heer  Berends  merkt  op dat  de  bouwleges  nooi t  a ls  verk lar ing z i jn  genoemd.  Mevrouw 
Sloot  interrumpeert .  En zegt  dat  dat  op Harendekrant .n l  s tond,  daar  heeft  GVH zich op 
gebaseerd .   
De voorzit ter  s te l t  voor d i t  punt  af  te  ronden.  De heer  Berends s te lde  een vraag  en niet  of  
ie t s  te ruggenomen kon worden.  De heer  Berends  vroeg of  mevrouw S loot ,  ge let  op het  lezen 
van het  jaarvers lag en de kennis  d ie  mevrouw S loot  nu draagt ,  nog steeds v indt  dat  de 
gemeente Haren een ‘ roverhe id ’  i s ,  of  dat  mevrouw Sloot  daar  een ie ts  genuanceerder  bee ld  
over  heeft .  Mevrouw Sloot  geef t  daar  nu geen antwoord op.  De voorzitter  i s  ze l f  van mening 
dat  de gemeente  Haren geen ‘ roverhe id ’  i s .   
 
Mevrouw Bachman ,  namens D66,  zegt  dat  in  de tabe l len op pag ina ’ s  4  en 5 van het  
jaarvers lag  e igenl i jk  de  s t ructuur  van het  jaarvers lag  vastge legd wordt .  Per  doe lgroep z i jn  
doe ls te l l ingen geformuleerd .  In de  volgende kolom worden daar  indicatoren b i j  genoemd.  Die  
indicatoren moeten,  a ls  d ie  worden gemeten,  de  maatstaf  z i jn  voor  het  presteren van de  
gemeente  op dat  gebied .  Die  exerc i t ie  i s  onduide l i jk  en b iedt  n ie t  de  he lderhe id d ie  het  zou 
moeten b ieden.  Bi jvoorbee ld de  doels te l l ing  goede burgerpart ic ipat ie  en openbare p lan-  
processen.  Als  meetmethoden worden daar  het  aanta l  raadsbes lu i ten en de  raadsbes lu i ten 
naar  soort  genoemd.  Die re lat ie  i s  n iet  du ide l i jk .  Een ander  voorbeeld  is  de leefbaarhe id in 
buurten en dorpen,  deze wordt  gemeten aan de  hand van de ind icatoren:  de  hoogte  van de  
subs id ie  aan de  b ib l iotheek per  inwoner ,  het  ledenpercentage ,  de opbrengsten f i scaa l  
parkeren per  week enz.  Dat  z i jn  meet instrumenten d ie  geen re la t ie  hebben met  de 
leefbaarhe id in buurten en dorpen.  Temeer daar  de  b ib l iotheek in het  centrum van Haren 
s taa t .  In het  j aarvers lag  zou een log isch vervolg  op de  s tructuur  moeten z i jn ,  d ie  in  het  beg in 
wordt  vastge legd.  Verder  in  het  jaarvers lag wordt  n ie t  gerapporteerd op de indicatoren.  Als  
er  een verhaa l  s taat  over  hoe we hebben gepresteerd ,  zou de re la t ie  met  de ind icatoren 
duide l i jk  u i t  het  vers lag  moeten b l i jken.  Is  het  col lege met  D66 van mening dat  de  u i twerking 
in  va l ide indica toren,  dus  meten wat  je  wi l t  meten,  per  doe lgroep aan herz ien ing toe is?  Is  
het  co l lege  het  met  D66 eens dat  in  een volgend jaarvers lag  consequent  op de ind ica toren 
moet  worden gerapporteerd? Zodat  een verhaa l  ontstaat  dat  te  volgen is .  Dat  zou de  
leesbaarhe id ten goede komen.  De heer  Niezen ,  namens GroenLinks ,  merkt  op dat  d i t  mooie  
theoret i sche exerc i t ies  z i jn .  Mevrouw Bachman ste l t  he t  col lege  vragen,  maar  zou deze aan de  
raad moeten ste l len .  De indicatoren z i jn  door  de raad  vastgeste ld  in  de be le idsbegrot ing en 
daar  wordt  in  het  jaarvers lag  op gerapporteerd.  Dit  i s  n ie t  de  t i jd  en de p laats  om daar  
u i tgebre id over  te  praten.  Mevrouw Bachman  i s  van mening dat ,  ook a l  z i jn  de  indicatoren 
vastgeste ld ,  z i j  daar  een opmerking over  kan maken a ls  het  n iet  he lder  of  n iet  du ide l i jk  i s .  De 
heer  Niezen  zegt  dat  de  indicatoren van jaar  tot  j aar  door de raad  ze l f  z i jn  gehanteerd en 
vastgeste ld b i j  he t  vasts te l len van de be le idsbegrot ing.  Waar  gaat  d i t  e igenl i jk  over?  Wie z i t  
h ier  op te  wachten?  Mevrouw Bachman  herhaa l t  dat  z i j  v indt  dat  het  een onduidel i jk  beg in 
i s .  Aangezien d i t  de  bas is  i s  voor de res t  van de rapportage .  
De voorzit ter  leg t  u i t  dat  ind icatoren worden vas tgeste ld in de begrot ing.  Dan is  het  
gebruike l i jk  om in het  jaarvers lag  daarop te  rapporteren.  De voorz i t ter  zegt ,  op persoonl i jke  
t i te l ,  dat  d i t  n iet  het  punt  i s  dat  in  de vast s te l l ing van de begrot ing  de meeste  aandacht  
kr i jg t .  In het  ver leden is  dat  we l  zo geweest  en dat  verk laar t  een dee l  van de parameters .  Als  
daar  in a l le  eer l i jkhe id  kr i t i sch naar  gekeken zou worden,  zou je  daar  inmiddels  tot  een ander  
oordee l  kunnen komen.  Het  i s  een he le  opbouwende opmerking a ls  je  k i jk t  naar  de  
vasts te l l ing  van de begrot ing voor  2011,  in  dat  kader  moet  het  gez ien worden.   
Mevrouw Bachman  zegt  dat  de fract ie  van D66 het  be langr i jk  v indt  dat  het  jaarvers lag  goed 
leesbaar  i s .  Pas  dan kunnen burgers  en raad goed ge ïnformeerd worden.  Mevrouw Bachman 
v indt  d i t  een pr inc ip iee l  punt  om te  melden.  De voorzi t ter  zegt  dat  iedereen het  daarover  
eens  i s ,  maar  de opmerking van de  heer  Niezen is ,  dat  het  e igenl i jk  b i j  de be le idsbegrot ing 
beg int .  Daar  s te l t  de  raad a l les  vast  en deze opmerk ing d ient  meegenomen te  worden naar  de 
d iscuss ie  rond de be le idsbegrot ing .   
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Mevrouw Bachman  zegt  dat  D66 heeft  geconc ludeerd  dat  het  s tuk je  r i s ico- inventar isat ie  en 
de rapportage over  hoe de accountant  de  contro le  heeft  aangepakt  ontbreekt  in het  
accountantsrapport .  Op bas is  daarvan kan de  raad  vastste l len of  de gemeente  op onderde len 
haar  werk goed doet .  D66 is  verbaasd  over  het  ontbreken ervan en vraag t  z ich af  waarom de  
audi tcommiss ie  daar  geen opmerking over  heeft  gemaakt .  In de tabe l  van het  
weerstandsvermogen komt de verge l i jkbaarhe id van jaar  op jaar  in  geding.  Het  i s  n iet  
mogel i jk  om te  verge l i jken.  De posten z i jn  n ie t  verge l i jkbaar  met  vor ig  jaar .  De 
kanspercentages  d ie  worden gebru ikt  z i jn n iet  onderbouwd en wisse len zonder  toe l icht ing.  
Dat  is  onwense l i jk  want  u i t  deze tabe l  wordt  het  weers tandsvermogen van de gemeente  
berekend.  Een niet  onbelangr i jk  geta l .  Dat  moet hee l  du ide l i jk  te  volgen z i jn  en duide l i jk  
onderbouwd waarom een percentage  gekozen wordt  en voora l  waarom het  verandert .  Waarom 
is  de post  Nesciopark n iet  opgenomen in de r i s icotabe l .  Die  post  komt een aanta l  keren terug 
in  het  jaarvers lag ,  waarbi j  geconc ludeerd  wordt  dat  de  kansen op rea l i sa t ie  van de 
oorspronke l i jke  p lannen n iet  groot  z i jn .  Een ver l iespost  van 9 ton.  Als  dat  bekend is ,  dan 
zou dat  e igenl i jk  in de  tabe l  met  projecten en r is icobedragen opgenomen moeten worden.  
Hierdoor  ontstaat  een noga l  gunst ig  bee ld van het  weers tandsvermogen.  De vraag is  zou het  
n iet  goed z i jn  op d ie  9  ton van het  Nesc iopark in  de tabe l  op te  nemen met  een kans  van 
100%? Mevrouw Van Duinen ,  namens GroenLinks ,  vraagt  hoe mevrouw Bachman aan een 
bedrag van 9  ton voor het  Nesc iopark komt?  Mevrouw Van Duinen heeft  van het  co l lege  
begrepen dat  z i j  met  n ieuwe p lannen voor het  Nesciopark komt .  Mevrouw Bachman  verwi js t  
naar  pag ina  12 van de  accountantsverk lar ing ,  daar  wordt  het  bedrag expl ic iet  genoemd.   
 
Mevrouw Toxopeus ,  namens de PvdA, zegt  dat  er  zowel  inhoude l i jk  a ls  f inanc iee l  over  
goede resul ta ten kan worden gesproken in  het  jaar  2009.  In het  accountantsrapport  s taat  een 
en ander  over  hoe de gemeente  Haren het  systeem op orde  heeft .  De accountant  zegt :  “da t  d e  
doe l g r o ep enve ran twoord ing  van  de  g eme en t e  Haren  g o ed  in  e lkaar  s t e ekt  en  g o ed  inz i ch t  g e e f t  in  d e  
v e r r i ch t e  p r e s ta t i e s”.  “De  g emeen t e  Haren  h e e f t  h e t  budge t r e ch t  go ed  ing e r i ch t  en  l e e f t  da t  go ed  na” .  “De 
na l e v ing  van  d e  Vero rd en ing en i s  op  o rd e”  .  Het  i s  goed om ook de pos i t ieve kwal i f icat ies  te  
noemen.  “De in t e rne  b ehe e r s ing  i s  op  o rd e” ,  “ r i s i c o ’ s  z i jn  g o ed  in  b e e ld”.  Op het  verzoek van de 
raad is  de accountant  voora l  verder  ingegaan op de r i s ico’s  van de  grondexplo i tat ies .  Het  
voorste l  om rond de schuldpos i t ie  en leningen met  nieuwe normen te  komen v indt  de PvdA 
overbodig .  Er  i s  een f inanc ier ingssta tuut ,  de Wetgeving,  de Wet f ido.  Daar  z i t ten voldoende 
kaders  en normen in .  Het  terughoudend omgaan met  aangaan van n ieuwe r i s ico’ s  i s  een te  
pol i t ieke opmerking voor  een audi tcommiss ie ,  dat  i s  aan de raad .  Cons is tente  u i tvoer ing van 
de mot ie  u i t  2006,  i s  een beet je  een herhal ing van oude zaken.  Bi j  de  Burap 2  werd geen 
raadsmeerderhe id gevonden om het  op d i t  manier  te  beschouwen.  Het  co l lege  wordt  hier in 
gesteund.  De PvdA heeft  geen behoefte  om deze kosten op een andere manier  in  de 
begrot ing op te  nemen.  Laat  het  h ierb i j  en wi l  n iet  te lkens over  hetze l fde bes lu i tvorming.  
De heer  Prenger ,  namens de VVD, is  verbaasd dat  de oud-col lege leden z ich zo pos i t ie f  u i ten 
over  het  resu l taat  van 2009.  Er s taat  we l iswaar  een pos i t ie f  c i j fe r ,  maar  a l s  begroot  i s  om 6 
ton over  te  houden en er  b i jzondere  baten van 1,3 mi l joen z i jn ,  dan i s  e igenl i jk  sprake van 
een ver l ies  van 6  ton.  De heer  Sprenger ,  namens de  PvdA,  maakt  bezwaar .  De voorz i t ter  
heef t  in  een vor ige  vergader ing duide l i jk  gezegd dat  de  termen ‘ in het  ver leden en nu’  z i jn  
afgeschaft .  Het  z i jn  de raads leden d ie  een gesprek voeren over  het  jaarvers lag  2009.   
Mevrouw Toxopeus  zegt  over  het  voorste l  van de  aud itcommiss ie ,  om vaker  van gedachten 
wisse len over  de grondexplo i tat ies  tussen co l lege  en raad,  dat  de  PvdA dat  b i j  voorkeur  v ia  
de normale  cyc lus  wi l .  Dus be le idsbegrot ing,  productbegrot ing,  Burap 1  en Burap 2 .  De VVD 
vraagt  om een Nota Grondbe le id .  Er i s  een be le idsnota ,  maar  de heer  Terpstra  bedoelde 
waarschi jn l i jk  meer  hoe de stand van zaken i s  wat  betref t  de u i tvoer ing van grondbe le id .  
GroenLinks  s te l t  voor  h ier  jaar l i jks ,  voorafgaand aan de Bouwstenenbr ief ,  ver t rouwel i jk  over  
te  spreken.  Het  z i jn  a l lemaa l  vormen.  Ten aanzien van de  tabe l len gaf  de heer  Niezen a l  aan 
dat  d i t  voora l  b i j  de  begrot ing beg int .  Het  idee is  om eens  kr i t i sch te  k i jken voor de 
begrot ing 2011.  
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Jaren ge leden is  a l  begonnen met  d ie  ind icatoren,  om te  proberen het  effect  van be le id op 
burgers  te  meten.  Om dit  meer jar ig  te  kunnen doen,  moeten ze e lk  jaar  terugkomen.  
Bi jvoorbee ld over  de bib l iotheek wordt  vee l  gemeten.  Dat  is  ontstaan in  de t i jd  dat  men de 
effecten van cul tuur  en sport  op de samenlev ing inz ichte l i jk  wi lde  maken.  De vraag i s  dan of  
nu nog we l  de ju is te  d ingen worden gemeten.  Er z i jn ook n ieuwe be le idsaspecten,  waar  nog 
we in ig  op gemeten wordt .  Het  i s  een u i tdag ing om met het  co l lege h ier  naar  te  k i jken 
r icht ing begrot ing 2011.  Het  gevaar  i s  we l  dat  de  mogel i jkhe id het  van jaar  tot  jaar  te  volgen 
even ver loren gaat .  Het  r i s ico z i t  in de grondexplo i tat ies  naar  de  toekomst  en wat  dat  
betekent  voor de  gemeente .  De r i s ico ’s  kunnen zo k le in moge l i jk  gemaakt  worden door bez ig  
te  gaan met  de rea l i sat ie  van enke le  van de  grondexplo i tat ies .  Door echt  te  gaan bouwen en 
d ingen te  rea l i seren.  Een andere  manier  i s  om jaar  na jaar  te  proberen een pos i t ief  
jaarresu l taat  te  ha len,  zodat  er  middelen aan de reserve toegevoegd kunnen worden.  Ook dan 
wordt  het  weerstandsvermogen verbeterd.  Het  col lege gaat ,  met  bezu in ig ingen aan de ene  
kant  en n ieuw be le id aan de  andere  kant ,  k i jken of  daar  f inanc ier ing voor te  v inden i s .  Als  er  
ext ra  ge ld nodig is ,  of  ext ra  invester ingen,  of  n ieuw be le id om het  moge l i jk  kan maken dat  
rea l i sat ie  van sommige projecten d ichterb i j  komt,  dan zou dat  goed z i jn  voor de f inanc iën.  
De PvdA is  b l i j  met  het  pos i t ieve resu l taat  gez ien het  gewenste  weers tandsvermogen.  De 
PvdA gaat  akkoord met  het  voors te l  van het  co l lege  hoe  het  pos i t ieve resu l taat  wordt  
bestemd.  Daarmee wordt  ru im 1,2 mi l joen toegevoegd aan de  reservepos i t ie .  De PvdA gaat  
akkoord met  de  voorste l len en wi l  graag de  jaarrekening  vas tste l len en het  co l lege  decharge 
ver lenen.  
 
Wethouder Siel ing ,  namens het  co l lege ,  zegt  dat  het  ook voor Haren voora l  om de r i s ico’s  
draa i t .  De wethouder  heeft  er  geen duide l i jk  bee ld b i j  of  een Nota  Grondbe le id  he lpt  om de  
r i s ico’ s  wat  meer  te  beheersen.  De wethouder  zegt  toe daar  naar  te  k i jken en daar  op een 
ander  moment op terug  te  komen.  Duide l i jk  i s  dat  zaken in u i tvoer ing nemen he lpt  om 
r is ico’ s  te rug  te  brengen.  De wethouder  gaat  n iet  mee in het  voorste l  om r is ico’ s  s t ructuree l  
in  p laats  van inc identee l  a f  te  dekken in het  kader  van het  weerstandsvermogen.  
Grondexplo i tat ies  worden voor  een bepaalde  per iode genomen en de  wens  is  d ie  te  
rea l i seren.  In  d ie  z in gaat  het  om een X-aanta l  inc idente le  r i s ico’s  d ie  de gemeente  loopt  en 
i s  het  n iet  verstand ig  d ie  s t ructuree l  af  te  gaan dekken.  Wethouder  S ie l ing  zegt  dat  er  een 
mooi ,  inc identee l ,  resu l taat  i s .  Ten aanzien van de rente las ten ,  de  gemeente  leent  voor  de  
he lf t  kor t  en voor de  he lf t  lang  en of  dat  een gronds lag is  voor de  toekomst kan op d i t  
moment moei l i jk  beantwoord worden.  Het  raakt  de t reasur ies ,  in  de z in van wat  lenen we en 
is  dat  nodig .  Er z i jn  twee momenten per  jaar  om in de  raad over  de grondexploi tat ies  te  
d iscuss ië ren.  De wethouder  kan z ich voorste l len ,  los  van de cyc lus ,  op een apart  moment ,  
expl ic ie t  te  spreken over  grondexplo i tat ies  om een eenduid ig  bee ld  a ls  raad te  hebben.  Ten 
aanzien van de behoefte  aan een n ieuw kengeta l  rondom de schuldpos i t ie  c i teert  de  
wethouder  u i t  de  factsheet  van het  VNG. De ambit ie  i s  om part ic ipat ies ,  voor zover  d ie  e r  
z i jn ,  om te  zet ten in  k l inkende munt .  De wethouder  heeft  geen behoefte  om d it  aan het  
beschikbare  instrumentar ium toe te  voegen.  De heer  Niezen ,  namens GroenLinks ,  v indt  het  
op z ich een aard ige  suggest ie  van het  CDA omdat  deze  systemat iek  door  het  VNG lande l i jk  
wordt  gehanteerd.  Als  het  inz icht  kan geven in de pos i t ie  ten opzichte  van andere  gemeenten 
en het  i s  we in ig  werk,  dan is  de  vraag ook waarom je  het  n ie t  zou doen? Wethouder Siel ing  
heeft  er  ser ieus  naar  gekeken en komt tot  een ander  oordee l .  De wethouder  i s  bere id  h ier  
bu iten de  vergader ing om desgewenst  van gedachten over  te  wisse len.  Mevrouw Toxopeus ,  
namens de PvdA,  zegt  dat  een benchmark een ander  doe l  d ient  dan een norm ste l len voor  een 
e igen gedrag om wel  of  n iet  te  gaan lenen.  Het  bezwaar  van de PvdA is  dat  er  voldoende 
normen z i jn .  De heer  Sprenger  heeft  moeite  met  de benchmark en de  bere idheid  dat  bu i ten 
de vergader ing nader  te  bespreken.  De heer  Sprenger  kr i jgt  het  gevoe l  dat  een aanta l  mensen 
een wethouder  wat  gaan inf lu is teren en dat  i s  n ie t  de  weg.  Of er  wordt  een c lub je  ingeste ld  
en in de raad bes loten en d ie  komt samen met  de wethouder  tot  een n ieuwe normste l l ing ,  of  
het  wordt  n ie t  gedaan.  
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De voorzit ter  i s  geen voorstander  van inste l len van zo’n c lubje .  De wethouder  heeft  namens 
het  co l lege  gezegd dat  h i j  geen behoefte  heeft  aan invul l ing  van deze norm.  Als  je  een norm 
hebt  kun je  hem benchmarken.  Inherent  aan het  fe i t  dat  je  geen norm ste l t  i s  dat  je  n iet  kunt  
benchmarken.  Dat  i s  het  s tandpunt van het  col lege .  De heer  Valkema  merkt  op dat  de raad  
een aud itcommiss ie  heeft  ingeste ld  en d ie  heeft  er  een advies  over  u i tgebracht .  De wethouder  
komt tot  een ander  oordee l .  Het  i s  goed dat  wethouder  en aud itcommiss ie  h ier  nog eens van 
gedachten over  wisse len.  Als  de audit icommiss ie  dan aanle id ing z ie t  om terug te  rapporteren 
naar  de raad,  dan wordt  dat  gedaan.  De voorzit ter  bevest igt  en voegt  toe dat  raad  a ls  h i j  
anders  wenst  te  bes lu i ten een mot ie  of  amendement kan ind ienen.  
 
Wethouder Siel ing ,  namens het  co l lege ,  moet  het  antwoord schuld ig  bl i jven op de vraag wat  
er  met  de  € 30 .000, -  voor  dorpsontwikke l ingsplannen i s  gedaan.  Dat  ge ldt  ook voor  hetgeen 
de t i jde l i jke  format ie  voor  sport  –  en bouwplannen heef t  opge leverd .   
De voorzit ter  l i cht  toe dat  er  een vaste  format ie  i s,  maar  dat  het  soms bi j  projectbudgetten 
zo is  dat  er  ru imte komt voor extra  format ie .  Die  wordt  dan ook t i jde l i jk  ingevuld .  Dat  heef t  
ook te  maken met  een aanta l  pro jecten d ie  h ier  draa ien.  Op het  moment dat  het  project  i s  
a fgerond of  het  budget  op is ,  houdt  ook de format ieve  aanste l l ing op.  Over het  a lgemeen z i jn 
deze mensen in t i jde l i jke  d ienst  en soms z i jn het  ze l fs  geen cao-gere lateerde  arbe idsplaatsen.  
De format ie  groei t  n iet .   
 
Wethouder Siel ing  zegt ,  ten aanz ien van de r is ico’s ,  dat  voora l  de marktafhanke l i jkhe id daar  
een be langr i jke  ro l  in spee l t .  De r i s ico’s  z i jn ,  naar  het  oordee l  van het  CDA, groter  dan in 
het  vers lag  genoteerd ,  dat  i s  de  waarneming van het  CDA. Ten aanz ien van de  mot ie  u i t  2006 
s te l t  de  wethouder  voor d ie  in s temming te  brengen om te  horen hoe de raad h ier  over  denkt .   
Wethouder  S ie l ing zegt  dat  het  co l lege  een amendement  u i t  2008 heef t  u i tgevoerd .  Daar in is  
gezegd dat  de  Algemene Ris icoreserve  omhoog zou moeten tussen de  1 ,5 en 2  mi l joen en 
opgebouwd zou kunnen worden u i t  de  voorde l ige  sa ld i  van de jaarrekeningen.  Het  co l lege 
doet  exact  wat  dat  amendement  heeft  vastge legd.  Ten aanzien van de opmerking van GVH 
over  de  tabe l  met  de r i s ico’s  ge ldt  dat  de accountant  daar  we l  naar  gekeken heef t .  De 
accountant  heef t  naar  de he le  jaar rekening  en het  he le  jaarvers lag  gekeken en daar  geen 
opmerking over  gemaakt .  De schuld  per  inwoner  in  2005,  2009 en 2014 kan de wethouder  
n ie t  zo maar  u i t  de  mouw schudden,  maar  wi l  wel  een poging doen d ie  op tafe l  te  kr i jgen.  
Het  l i jk t  de wethouder  verstandig  om op een formeel  ingeste lde commiss ie ,  voorafgaand aan 
het  opste l len van de begrot ing ,  nog eens  te  k i jken we lke ind icatoren in  de toekomst  nodig  
z i jn .  Om daarmee meer  recht  te  doen aan de indicatoren d ie  u i te inde l i jk  ook door de raad  
worden vastgeste ld .  Het  i s  goed dat  de raad  ze l f  een voorzet  doen van de  ind icatoren d ie  
voor  de toekomst  van nut  z i jn om de presta t ies  te  meten.   
De voorzit ter  geef t  de  portefeui l lehouder  en raad in  overweging dat  in juni  wordt  gesproken 
over  de  kaders  voor  bezuin ig ing ,  met  daarbi j  een procesvoorste l  over  de  tots tandkoming van 
de be le idsbegrot ing  2011.  Dan is  het  goed om op dat  moment s t i l  te  s taan b i j  de  wi jze  
waarop u d i t  vorm wi l t  geven.   
Wethouder Siel ing  wi l  daar  we l  graag gezamenl i jk  werk van maken,  a l s  het  n ie t  haa lbaar  is  
in  2011,  dan wordt  het  voor de begrot ing 2012.  De wethouder  c i teert  wat  de accountant  over  
Nesc iopark en de  9  ton heef t  geschreven,  er  i s  geen 9 ton waar  dekking voor  moet  worden 
gevonden op d i t  moment ,  maar  waar  d ekking  voo r  moe t  worden g e vonden  wanne e r  h e t  g eb i ed  n i e t  
v e rd e r  o f  ande r s  word t  on tw ikke ld .  Daarom is  de  l ink er  ook met  de d iscuss ie  over  hoe verder  te  
gaan met  Nesc iopark.  Als  wordt  doorgegaan op de wi jze  zoals  ook in het  bestemmingsplan i s  
vastge legd ,  dan i s  het  u i tgangspunt  een s lu i tende grondexplo i tat ie  en hoeft  er  geen dekking 
voor  9 ton worden gevonden.  Mevrouw Legemaat ,  namens D66,  zegt  dat  op het  moment  dat  
het  contract  met  Hanzevast  i s  opgezegd,   het  zeker  i s  dat  het  100% anders  gaat  worden.  
Wethouder Siel ing  zegt  dat  dat  n iet  zo i s .  De heer  Berends ,  namens de Chr is tenUnie ,  zegt  
dat  er  een bestemmingsplan ten gronds lag l ig t  aan het  Nesc iopark en a ls  op d ie  manier  wordt  
ontwikke ld ,  dan komt er  een opbrengst .  
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Wethouder Siel ing  zegt  dat  het  contract  met  Hanzevast  een midde l  i s  om te  rea l iseren,  maar  
n iet  het  enige  midde l  om te  rea l i seren wat  de raad heeft  vastgeste ld .  
 
Wethouder Pek ,  namens  het  co l lege ,  zegt  dat  de  vraag van het  CDA over  de  Nicolaasschool  
en de  Westerholm in de Burap kort  wordt  aanget ipt .  Dan gaat  het  voora l  om het  onderzoek 
naar  de Zernike  locat ies .  Voor ber ichtgev ing over  de carrouse l ,  d ie  ook in  het  manifest  i s  
vastge legd ,  i s  meer  t i jd  nodig .  Pas  na de  zomer denkt  het  col lege  daar  vol led ig  over  te  
kunnen rapporteren.  
 
De heer  Valkema ,  namens de audi tcommiss ie ,  zegt  dat  in  het  vers lag van bevind ingen van de  
accountant  van 2008 expl ic ie t  aandacht  wordt  besteed aan de r i s icoana lyse .  De reden waarom 
dat  in  2009 n iet  i s  gebeurd,  heeft  te  maken met  het  na jaar  2009.  Toen is  gesproken met  de 
accountant  in  voorbere id ing op de accountantscontrole .  Het  ver trekpunt  voor de  accountant  
i s  a l t i jd  een r i s icoanalyse .  De aud itcommiss ie  heeft  h ier  aan toegevoegd en dat  z i t  b i j  het  
vers lag en de opdrachtbr ie f ,  te  k i jken naar  een aanta l  r is ico’s  van grote  projecten.  Ju is t  d ie  
r i s ico’ s  van grote  projecten waar  de audi tcommiss ie  in  het  na jaar  naar  heeft  gevraagd,  d ie  
heeft  de accountant  u i tgebre id toege l icht  in  z i jn vers lag  van bevind ingen.  Het  was  misschien 
beter  geweest  dat  de aud itcommiss ie  in  haar  e igen vers lag  een opmerking had gemaakt  over  
het  fe i t  dat  de r i s icoanalyse  het  ver trekpunt  was voor  de contro le  door de accountant .  Dat  i s  
een omiss ie  van de  aud itcommiss ie ,  deze d iscuss ie  had n ie t  gevoerd hoeven worden.  Gezien 
de bevindingen van de accountant  en d ie  heeft  de aud itcommiss ie  met  de accountant  
bed iscuss ieerd ,  i s  e r  geen sprake van verzuim.  De accountant  i s  goed aan de tand gevoe ld ,  
met  name ten aanzien van een aanta l  r i s ico ’s  en het  oordee l  van de  aud itcommiss ie  daarover .  
Dat  i s  genoteerd  en ter  beschikking  geste ld aan de raad .  De raad maakt  z i jn  e igen afweg ingen 
daar in .  
 
2 e  t e rmi jn  
De heer  Berends ,  namens de Chr is tenUnie ,  zegt  dat  de  grondexplo i ta t ies  jaar l i jks  worden 
beoordee ld ,  namel i jk  bi j  het  opste l len van het  jaarvers lag .  Als  daar  apart  op teruggekomen 
wordt ,  dan l i jk t  het  goed om dat  moment  aan te  gr i jpen ter  voorkoming van het  veroorzaken 
van extra  werk.  De schuldpos i t ie  van de  gemeente Haren en de schuld per  inwoner bedroeg 
ongeveerd de he lf t  van de schuld per  inwoner  van de gemeente  Groningen,  te rwi j l  d ie  laats te  
beter  u i t  de  ana lyse  kwam.  Dat  heef t  te  maken met  andere  afhankel i jkheden.  Al les  d ient  in 
tota l i te i t  a fgewogen.  De heer  Berends  raadt  GVH aan om aang i f te  te  doen tegen deze 
gemeente ,  want  d ie  roven.  
 
Het  amendement  s trekt  tot  wi jz ig ing van het  voorste l  en wordt  in s temming gebracht :  
Amendement  2 .  Jaarrekening 2009,  incons is tente  u i tvoer ing  mot ie  oktober  2006 
Voor :  D66,  GVH, CDA en VVD 
Tegen:  Pvda,  GroenLinks  en de Chr is tenUnie  
Het  amendement  wordt  aangenomen 
 
De voorzit ter  concludeert  dat  daarmee de voorgeste lde bes l i ss ing  is  gewi jz igd en a ls  volg t  
lu idt :  Bi jgaand jaarvers lag  voor  het  d ienst jaar  20090,  dat  een voorde l ig  resu l taat  van  
€  1 .351.000, -  te  z ien geef t ,  vast  te  s te l len.  Het  voorde l ige  resu l taat  toe  te  voeten aan de  
volgende  reserves :  Bestemmingsreserve Budgetoverheve l ing ,  Bestemmingsreserve  
Spee lp laa tsen,  Algemene Ris icoreserve (ARR),  Algemene Reserve  (AR)  en 
Bestemmingsreserve  voor  toekomst ige  las ten nieuwe raadhuis  te  dragen.   
De tekstue le  wi jz ig ing ,  zoa ls  b i j  aanvang van d i t  agendapunt  i s  toege l icht ,  wordt  toegevoegd.  
Het  geamendeerde  voors te l  wordt  unaniem aangenomen.  Aldus bes loten.   
De raad ver leent  decharge voor het  gevoerde f inanc ië le  be le id .  
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11.  Adminis trat ieve las tenver l icht ing 
De voorzit ter  her innert  de  raad aan de  aanvul lende not i t ie  d ie  i s  vers trekt  naar  aanle id ing 
van de  d iscuss ie  in  de raadscommiss ie .  De voorz i t ter  b iedt  z i jn  oprechte  excuses  aan.  In de 
s tukken was een en ander  n iet  goed vermeld .  Voor  een inr i t  i s  nog s teeds  een vergunning 
nodig .  Ook ten aanz ien van de koopzondagen is  nadere  informat ie  verstrekt .  De 
onduide l i jkhe id i s  onts taan door de  grote  hoevee lhe id  bi j l agen d ie  z i jn meegestuurd .   
 
Mevrouw Legemaat ,  namens D66,  vraagt  of  voortaan a ls  s tukken opnieuw worden vers t rekt ,  
aangegeven kan worden wat  er  prec ies  veranderd i s .  D66 is  n iet  erg  onder  de indruk van de  
ambit ies  van het  co l lege ,  zeker  n ie t  wat  betreft  de d ig i ta le  d ienstver len ing.   
 
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, zegt  dat  minder  rege ls  en meer  serv ice  voorop staa t .  In 
november  2007 is  er  een mot ie  Kwal i te i t shandvest  van het  CDA en D66 aangenomen.  Daar in 
g ing het  onder  andere om de ambit ies  van de gemeente  op het  gebied van d ienstver len ing en 
de b i jdrage d ie  het  kan hebben aan de d ienstver lenende houding van de  ambtenaren.  Per  
emai l  i s  daar  contact  over  geweest  en i s  toege l icht  dat  de portefeu i l lehouder  een plan van 
aanpak r icht ing raad gaat  s turen.  Graag hoort  de heer  Valkema het  antwoord in  de raad.  
 
De heer  Berends ,  namens de Chr is tenUnie ,  zegt  dat  in  het  voorste l  op pag ina  2 s taat  dat  er  
b i j  gese lecteerde  producten i s  gekeken naar  een aanta l  punten:  de  hoeveelhe id  
adminis trat ieve lasten,  de  leges ,  he t  aanta l  producten en aanvragen,  de  door loop -  en 
aanvraagt i jd  en de ge ld ighe idsduur  van de  beschikk ing.  Naar  aanle id ing daarvan hebben de 
Chr is tenUnie en het  CDA gemeend een amendement  in  te  d ienen:  
 
Amendement  3  Administrat ieve lasten ;  bes lu i t  het  interne  advies  aangaande de  ontheff ing  
Winkel t i jdenwet  te  wi jz igen in :  adv ies  n iet  overnemen.  Ingediend door de Chr is tenUnie  en 
het  CDA.  
 
Burgemeester  Boumans ,  namens het  co l lege ,  zegt  dat  in b i j lage  2  een product  s taa t ,  
daarnaast  het  advies  vanui t  de reg iona le ,  ingehuurde,  externe adviseur  (overgenomen door de 
reg io) .  Daarna i s  gekeken naar  de betekenis  voor de  gemeente Haren.  Soms heef t  het  
overnemen van een advies  consequent ies  voor de APV. Voor  wat  betref t  de  koopzondag is  
het  duide l i jk  dat  de  gemeenteraad in 2000 aan het  co l lege  heef t  gemandateerd dat  het  co l lege  
kan bes lu i ten tot  aanwi jzen van koopzondagen.  Dit  co l lege  is  n ie t  voornemens dat  te  doen.  
Het  amendement  wordt  ingetrokken.  
 
Mevrouw Toxopeus ,  namens  de PvdA, heef t  geen behoefte  aan n ieuw be le id met  n ieuw ge ld .  
Een betere  d ig i ta le  d ienstver len ing  d ient  te  worden bere ikt  vanui t  de midde len d ie  daar  voor 
z i jn .   
 
De heer  Niezen ,  namens GroenLinks ,  dacht  dat  er  een ser ieus  voorste l  was  om in Haren 
koopzondagen toe te  s taan.  Daartoe i s  met  Ondernemend Haren geconsulteerd en d ie  waren 
b l i j  met  het  voorste l .  De voorzit ter  heeft  het  gevoel  dat  de interne memo niet  a l le  
raads leden heeft  bere ikt .  De heer  Niezen  noemt het  een vreemde en onduide l i jke  gang van 
zaken.  De voorzi t ter  zegt  dat  het  a l  jaren zo is  a l s  de raadscommiss ie  ext ra  informat ie  wenst ,  
dat  dat  zo spoedig  daarna wordt  aangere ikt .  De bevoegdheden in deze z i jn  overgedragen aan 
het  co l lege  en het  co l lege heeft  tot  dusver  geen vragen bere ikt .  B i jvoorbee ld ten t i jde  van de  
4Mi j l  was de gedachte  dat  het  he le  winkelbestand een opening zou wensen,  het  enthous iasme 
was  nih i l .  Het  i s  nooit  aan de  orde geweest  in  de over leggen.   
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De heer  Prenger ,  namens  de VVD, is  groot  voors tander  van lastenver l icht ing ,  maar  heeft  
daar  een andere  voorste l l ing  b i j ,  dan in  d i t  doss ier  en in  d i t  voorste l  naar  voren komt.  Het  i s  
vee l  gedoe om wein ig ,  de  lastenver l icht ing is  marg inaa l .  Er  i s  vee l  werk verr icht  om het  op 
papier  te  kr i jgen.  Het  heeft  e igenl i jk  een lastenverzwar ing  betekend voor  het  ambte l i jk  
apparaat .  Dat  zou in  de toekomst  anders  en eenvoudiger  moeten en het  zou echt  ie t s  voor de 
burger  moeten opleveren.   
 
De voorzit ter  dee l t  d ie  observat ie  n iet .  Het  levert  wel  dege l i jk  ie t s  op voor de  burger .  Of 
een vergunning moet  worden aangevraagd of  kan worden vols taan met  een meld ing i s  een 
wezenl i jk  verschi l .  Zowel  aan de kostenkant  a ls  aan de  adminis t ra t ieve  las tendruk.  In  d ie  z in 
i s  er  we l  winst  gemaakt .  Als  je  z ie t  hoevee l  wind er  verplaats t  i s  met  het  maken van di t  s tuk,  
en dat  wordt  met  het  u i te inde l i jke  e ffect  verge leken,  dan dee l t  de  voorz i t te r  de  mening van 
de heer  Prenger  dat  dat  anders  had gemoeten.  
 
De voorzit ter   conc ludeert  dat  de raad  unaniem instemt met  het  vasts te l len van de  
Aanpass ingsverordening ‘Administrat ieve Lastenver l icht ing’ .  Aldus bes loten.   
 
12 .  F inanc ier ingsbehoefte  2010 
De heer  Valkema  zegt  dat  de  CDA fract ie  d i t  heeft  geagendeerd.  De bedoe l ing was ie ts  meer  
te  vernemen over  de noodzaak en hoe z i t  he t  prec ies  in  e lkaar  en wat  i s  prec ies  de  oorzaak.   
Verder  i s  het  een bevoegdhe id van de raad waarover  n iet  midde ls  een raadsber icht  
bes lu i tvorming over  zou kunnen p laatsv inden.  Het  CDA gaat  akkoord.  
 
De voorzit ter  concludeert  dat  de raad  unaniem instemt met  het  aantrekken van een 
ge ld len ing voor  1 ,8 mi l joen euro met  een loopt i jd  van 50 jaar .  Aldus  bes loten  
 
13 .  Conceptbegrot ing 2011 Meerschap Paterswolde 
Gecombineerd  met  agendapunt  14.   
 
14 .  Jaarrekening 2009 en begrot ing 2010 H&OG. 
De voorzit ter  zegt  dat  wordt  voorgeste ld te  bes lu i ten aan het  bestuur  van de  H&OG te 
ber ichten,  dat  u  onts temt bent  over  het  fe i t ,  dat  de begrot ing 2011 gebaseerd  i s  op een door 
de raad  nie t  geaccordeerde vers ie  van de begrot ing 2010.  Over igens geen z ienswi jze  in  te  
d ienen over  de  jaarrekening 2009 van de H&OG en dat  over igens ook te  doen voor  de 
begrot ing 2011 van het  Meerschap Paterswolde ,  waarbi j  dan de aanvul lende opmerking 
gemaakt  zou worden zoa ls  d ie  bi j  de  vasts te l l ing  van de agenda is  gewisse ld  met  de  heer  
Terpstra .  Dat  de raad v indt  dat  h i j  in  de ge legenhe id moet  worden gebracht  om daadwerke l i jk  
ie t s  te  v inden van de  begrot ing en dat  nu de termi jnen tekort  z i jn .  De raad wi l  voortaan 
eerder  de informat ie  ontvangen.  Dat  wordt  in het  ber icht  opgenomen.  Kan de  raad hier  mee 
instemmen? 
Mevrouw Van Duinen ,  namens GroenLinks ,  vraagt  of  dat  inc lus ie f  een ambte l i jke  
voorbere id ing i s?  Opdat  de  raad n iet  a l les  tot  in  den t reure  hoeft  te  lezen.   
Mevrouw Bachman ,  namens D66,  is  het  eens  op één d ing na  onts temd wordt  met  een d 
geschreven.  Mevrouw Kerremans ,  namens  de  VVD, had een ge l i jksoort ige  opmerking .  
De voorz i t ter  conc ludeert  dat  de  raad unaniem instemt.  Aldus bes loten.  
 
14 .  Mot ie  vreemd aan de orde  van de dag :  ge ld gemeenschappe l i jke  rege l ingen 
De heer  Berends ,  namens de Chr is tenUnie ,  heeft  z ich la ten insp ireren door het  j aarvers lag ,  
het  pos i t ieve  resu l taat  van b i jna  € 300.000, -  wat  u i t  de  RCG-rege l ing i s  ontvangen en het  
voorste l  dat  zoju is t  i s  geaccordeerd door de raad,  de ext ra  f inanc ier ingsbehoefte .  Vanwege 
het  fe i t  dat  er  ergens  € 300.000, -  van de gemeente  s tond,  d ie  n iet  z ichtbaar  was in  de 
adminis trat ie ,  heeft  de heer  Berends gemeend de volgende mot ie  vreemd aan de  orde van de  
dag te  moeten maken:   
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Verzoekt  het  co l lege  op de gemeente l i jke  b ijdragen aan gemeenschappel i jke  rege l ingen 
per iodiek te  reserveren en z ichtbaar  te  maken in  de  gemeente l i jke  ba lans .  Te onderzoeken in  
hoeverre  de  gemeenschappel i jke  rege l ingen vooruit  kunnen met  hun huid ige  tegoeden.  De 
daadwerke l i jke  beta l ingen aan de rege l ingen op te  schorten tot  het  moment dat  de  
gemeenschappel i jke  rege l ing het  ge ld  daadwerke l i jk  nodig  heef t  voor  het  u i t  te  voeren 
gemeenschappel i jk  be le id .  Waar  volgens  de  rege l ing het  bovengenoemde niet  mogel i jk  is  er  
naar  te  s t reven de  rege l ing zodanig aan te  passen dat  d i t  wel  kan.  De andere  part i jen in  de 
gemeenschappel i jke  rege l ingen van d i t  bes lu i t  op de  hoogte  te  s te l len.  Ingediend door  de  
Chr is tenUnie .   
 
De Gemeenschappel i jke  Rege l ing Groningen-Assen heef t  op d i t  moment  een tegoed van 
t ienta l len mi l joenen,  waarvan zo’n € 650.000, -  het  aandee l  van de gemeente  Haren is .  De 
beheerder  van de  ge ld ,  de provinc ie  Groningen,  heeft  d i t  ge ld  voor de laats te  t iende procent  
rente  extra ,  weggezet  in I Js land.  Ie ts  wat  volgens het  e igen f inanc ier ingsstatuut  n iet  zou 
kunnen.  De GR’ en hebben toegevoegde  waarde ,  anders  bes tonden ze n ie t .  Ze moeten ook de 
midde len hebben om dat  be le id u i t  te  voeren.  Het  i s  krom dat  de dee lnemers in d ie  
rege l ingen ge ld moeten lenen voor  het  u i tvoeren van het  e igen be le id ,  terwi j l  de GR ze lf  over  
een fors  tegoed beschikt ,  dat  voor lopig n iet  wordt  aangewend.  Het  i s  du ide l i jker  en beter  
(democrat ischer)  controleerbaar  a l s  het  gemeente l i jk  aandee l  in de  tegoeden b l i jkt  u i t  de  
e igen adminis tra t ie .  Dit  om te  vermi jden dat  er  in  de toekomst  ge ld  wordt  ge leend,  terwi j l  er  
ergens  nog ge ld ge leend moet  worden terwi j l  er  e lders  nog gemeente l i jk  ge ld  op een berg  l ig t .  
 
De voorzit ter  s te l t  voor dat  de  wethouder  een korte  reac t ie  geeft  en dat  de raad  dan kan 
reageren.  Over igens i s  het  zo dat  een mot ie  verzoekt  en niet  opdraagt ,  omdat  een mot ie  a ls  
kenmerk heef t  dat  het  col lege d ie  ook naast  z ich neer  kan leggen.  
 
Mevrouw Toxopeus ,  namens de PvdA,  v indt  d i t  een nieuwe en complexe mater ie  om daar  zo 
sne l  over  te  bes l is sen.  
De heer  Prenger ,  namens de VVD, verwacht  dat  het  voors te l  vee l  jur id ische compl ica t ies  
heeft .  Het  z i jn  verp l icht ingen in  de vorm van contracten.  
De heer  Sprenger ,  namens de PvdA,  zegt  over  de  b i jdragen aan de GR’  en dat  de  H&OG 
heef t  aangegeven dat  ze  op de nu l l i jn  gaat  z i t ten.  Dat  i s  de  bezu in ig ingsopdracht  vanui t  het  
bestuur ,  een mi l joen euro.  De heer  Sprenger  kan z ich voorste l len dat  er  bi j  de  
bezu in ig ingsd iscuss ie  ook gekeken wordt  naar  de GR’en,  maar  het  i s  nu te  vroeg om het  op 
deze manier  te  behande len .   
 
De voorzit ter  s te l t  een proces intervent ie  voor .  De mot ie  kan worden betrokken bi j  de  
besprek ing van de kaders  voor bezuinig ingen en het  co l lege  gevraagd een schr if te l i jk  
preadvies  te  geven bi j  de  mot ie .  Dan kan de raad een en ander  betrekken en tot  een bes lu i t  
komen.  De heer  Berends  gaa t  akkoord met  het  procesvoorste l .   
 
Wethouder Siel ing ,  namens het  co l lege ,  vraagt  of  de heer  Berends daarmee zegt  dat  de  
l iqu id i te i t spos i t ie  van de GR in de gemeentel i jke  adminis t ra t ie  inz ichte l i jk  moet  z i jn .   
De heer  Berends heeft  dat  n iet  gezegd.  In juni  i s  de  Nota reserves  en voorz ieningen weer  
aan de orde .  Daar in wordt  onder  andere  geduid hoe het  s taat  met  de  gemeente l i jke  pos i t ie  in 
de Regio Groningen-Assen.  Die  s taat  keur ig  op nul ,  omdat  de gemeente Haren daar  heeft  
voldaan,  dat  i s  dus n iet  z ichtbaar .  Laat  z ien wat  de Regio van ons tegoed heeft .  De b i jdrage  
aan de Regio wordt  gesteund,  maar  a l s  er  zo’n buffer  l ig t  terwi j l  de  gemeente  Haren ge ld  
moet  lenen,  i s  het  grootste  probleem.  
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De heer  Niezen ,  namens GroenLinks ,  zegt  dat  de Regio Groningen-Assen geen GR is .  Dat  i s  
we l  de enige p lek waar  vee l  ge ld l ig t .  In aans lu i t ing op het  procesvoorste l  van de voorz i t te r  
s te l t  de  heer  Niezen voor  de s trekking  van de mot ie  van de heer  Berends  te  betrekken b i j  de 
d iscuss ie .  Deze opmerking wordt  ondersteund door de heer  Valkema.  
 
De voorzit ter  s te l t  voor naar  de  geest  van de  opmerking te  k i jken en nie t  naar  de  le t ter .  In 
de raad  kan daar  dan een oordee l  over  geve ld worden.  De samenwerkingsverbanden worden 
daar  dan b i j  betrokken.   
 
Mevrouw Toxopeus ,  namens de PvdA,  merkt  op dat  de  heer  Berends zegt  dat  de 
f inanc ier ingsbehoefte  gegroe id i s ,  dat  i s  n iet  waar .  De f inancier ingsbehoef te  i s  prec ies  ge l i jk  
gebleven,  de t reasury-medewerkers  hebben aangegeven dat  z i j  z ich zorgen maken over  de 
dekking van de f inanc ier ingsbehoefte ,  namel i jk de  u i tkomsten grondexplo i ta t ie .  Daarom 
wordt  de  aanbeve l ing gegeven om meer  te  lenen.   
 
15 .  S lu i t ing 
De voorzit ter  s lu i t  de  vergader ing om bi jna  00.30 uur ,  dat  i s  geen unicum maar  we l  l aat .  De 
voorz i t ter  s te l t  voor in het  pres id ium van gedachten te  wisse len over  het  inste l len van een 
spreekt i jd .  Iedereen heeft  ru im de ge legenhe id gehad om wat  te  v inden en dat  doet  recht  aan 
het  gewicht  van hetgeen dat  i s  bes loten,  maar  dan wordt  het  we l  erg  laat .  Het  i s  verstandig  
om te  eva lueren of  dat  we l  of  n ie t  wense l i jk  is  voor  de  toekomst .  De voorz i t ter  bedankt  de 
aanwezigen voor  hun inbreng en het  geduld .   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Aangenomen in de  raadsvergader ing van 31 mei  2010 het  volgende amendement :  
 
Amendement  2 :  Jaarrekening 2009.  Bes lu i t :  een bestemmingsreserve te  vormen waarmee de 
toekomst ige  las ten van het  n ieuwe raadhuis  kunnen worden gedekt  (conform mot ie  2006) ;  
aan deze bestemmingsreserve  €  349.000, -*  toe te  voegen;  de  a lgemene reserve  met  €  
349.000, -  te  ver lagen.  Ingediend namens het  CDA, GVH en D66.  
(*€  349.000, -  i s  d e  ex t ra  a f s ch r i j v in g s la s t  van De Wis s e l  en  van h e t  oude  g emeent ehu i s )  
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